
   Ročník XII. 17. júla 2017  Číslo 28-29 Nepredajné

Vzniknutá situácia 
v areáli ŠHOK žiada 
urýchlene konať

Rozhovor 
s Romanom 
Mikušiakom 
o pretekoch 
automobilov 
do vrchu

Zdravé recepty od 
Lucie Súkeníkovej 
pre horúce dni

Hádzanárky  
Bánoviec 
prichádzajú 
a Partizánčanky 
odchádzajú

Zdigitalizovanie kroník mesta za 109 rokov

Úloha bola zadaná 
firme NUPSESO, a.s. 
v  Nitre. Zdigitalizované 
boli kroniky mesta od 

roku 1900 až do roku 
2009. Kroniky obsa-
hujú unikátne a cenné 
záznamy zo života mesta 

za obdobie 109 rokov. 
K  týmto oficiálnym 
kronikám mesta pribudlo 
i  získanie cennej kro-
niky Gejzu Krumpolca, 
ktorá bola dlhé roky tzv. 
„šuf líkovou“ kronikou, 
keďže zachytáva obdobie 
tzv. Slovenského štátu 
v  našom meste, presne 
roky 1938-1945. Záznamy 
v  tejto kronike končia 
dňom vstupu rumun-
ských vojsk do Bánoviec 
a oslobodením mesta.

 K  cenným materi-
álom o  histórii Bánoviec 
patrí i  získanie knižky 
rektora prešovskej univer-
zity Petra Kónyu Za Boha, 
vlasť a  slobodu!, ktorá 
opisuje osudy kuruckého 
generála, hornoozorov-
ského zemana Juraja 

Ottlyka. V knižke sú uni-
kátne historické záznamy 
o  protihabsburgských 
bojoch, z  ktorých sa nie-
ktoré odohrali i  v  našom 
regióne, a tiež zmienky 
o histórii mesta a bánov-
ského kaštieľa.  

Zo Štátneho archívu 
v  Topoľčanoch mesto 
získalo zabudnutú knižku 
Nikolu Agijča – Kostina 
Zo starých Bánoviec, 
vydanú v  roku 1933 
v  Trnave. Trenčianske 
mú z eu m posk y t lo 
v  digitalizovanej podobe 
aj ďalšiu, nikdy nevydanú 
publikáciu tohto autora 
Na Slovensku v  dávnych 
časoch (K dejinám Báno-
viec nad Bebravou). Oba 
texty sa viažu k  histórii 
nášho mesta a  obsahujú 

množstvo cenných údajov 
z jeho dejín.

Ku kompletizácii 
h lavných prameňov 
k dejinám Bánoviec bude 
ešte patriť digitalizácia 
Mestskej knihy z  roku 
1575. Jej prepis do súčasnej 
slovenčiny vďaka Lucii 
Macalíkovej, zamestnan-
kyni Štátneho archívu 
v  Topoľčanoch, už má 
mesto k  dispozícii, chce 
ho však doplniť i o origi-
nálne znenie a vzhľad tejto 
jednej z najstarších a naj-
zachovalejších mestských 
kníh Slovenska.

Po splnení legisla-
tívnych náležitostí budú 
niektoré z  uvedených 
dokumentov zverejnené 
na webovej stránke mesta.       
 Peter Bulík

Nielen pri príležitosti 785. 
výročia prvej písomnej 

zmienky o Bánovciach nad 
Bebravou, ktoré si pripomíname 
v tomto roku, ale aj z úcty 
k tradíciám a v snahe zachovať 
a ponúknuť čo najviac cenných 
záznamov o histórii mesta širšiemu 
publiku a ďalším generáciám 
Bánovčanov, prikročilo vedenie 
mesta v tomto roku k digitalizácii 
mestských kroník. 

Hlavné pramene k dejinám Bánoviec doplní aj mestská 
kniha z roku 1575 zo Štátneho archívu v Topoľčanoch
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Súťaž o najkrajšiu predzáhradku

Za haváriu vody na Záfortni 
mesto nenesie zodpovednosť

Mesto Bánovce nad 
Bebravou vyhlásilo súťaž 
Najkrajšia predzáhradka 
pred bytovým domom. 
Cieľom súťaže je skrášliť 
verejné priestranstvá pred 
bytovými domami kveti-
novou výsadbou a zeleňou, 
podporiť a vyzdvihnúť 
prácu občanov, ktorí dbajú 
o estetický vzhľad a čistotu 
svojho najbližšieho okolia, 

nakoľko svojimi aktivitami 
vytvárajú krajšie bývanie, 
aj zdravšie životné pro-
stredie v meste. Súťaž je 
určená pre občanov, ktorí 
bývajú v bytových domoch 
na území mesta. V rámci 
nej sa počas úprav okolia 
bytových domov nesmú 
svojvoľne vysádzať ani 
presádzať stromy a kry. 
Sadiť sa môžu iba kvety a 

bylinky. Rastliny nesmú byť 
invázne, tzn. nepôvodné, 
ktoré sa nekontrolovane 
šíria a vytláčajú pôvodné 
rastliny. Neodporúčame 
tiež vytváranie rôznych 
obrúb, ktoré by sťažovali 
kosenie trávnikov. Súťaž 
prebieha do 30. septembra 
2017. Viac informácií na 
www.banovce.sk. 

  (MsÚ)

Mesto Bánovce nad 
Bebravou reaguje na 
podnet občanov, ktorý 
súvisí s havarijným stavom 
vody na ulici Zafortňa. 
Tento problém má v  kom-
petencii Západoslovenská 
vodárenská spoločnosť a.s. 
(ZsVS). Vzhľadom k  tomu, 

že sa v piatok už nepodarilo 
zastihnúť niektorých maji-
teľov dotknutých majiteľov 
sietí, nemali k  dispozícii 
stavebné plány, ktoré boli 
potrebné na odstránenie 
poruchy. Za nepríjemnosti 
s  tým spojené sa ZsVS 
ospravedlňuje. Súčasne 

oznamuje občanom, že 
vzniknuté straty vody 
nebudú hradiť odoberatelia, 
ale ich spoločnosť. K  uve-
denému mesto oznamuje, 
že nenesie zodpovednosť za 
túto poruchu.  

Tlačová správa mesta

Nedeľný podvečer s Bojnickou kapelou

V  nedeľu 23. júla 
v  bánovskom mestskom 
parku spríjemnia nedeľný 
podvečer tóny dychovky, kon-
krétne malej dychovej hudby 
Bojnická kapela. Súčasťou 
histórie Bojníc je okrem 
krásneho zámku a  kúpeľov 
aj dychová hudba. Vznikla v 
20-tych rokoch 20.storočia 
s úmyslom spríjemniť voľné 
nedeľné popoludnia pri 
spoločenskom posedení. 
Rovnaký cieľ – spríjemniť 
spoločenský život  - majú 
aj súčasní členovia kapely. 
Okrem domácich koncertov 
slávi Bojnická kapela úspech 

i v  zahraničí - v Nemecku, 
Francúzsku, Rakúsku, Poľsku 
a v Čechách, kde koncertujú 
pravidelne. Kapelu poznajú 
kúpeľní hostia nielen v Bojni-
ciach, ale aj v Turčianskych, 
Rajeckých a Trenčianskych 
Tepliciach i v Piešťanoch. 
Pravidelne účinkujú na slo-
venských i medzinárodných 
festivaloch a  prehliadkach 
dychových hudieb. Jedným 
z posledných úspechov bolo 
víťazstvo na 22. Celoštátnej 
súťažnej prehliadke malých 
dychových hudieb v Lednic-
kých Rovniach, a  teda zisk 
titulu Majstrov Slovenska v 

dychovej hudbe pre sezónu 
2013/2014. Bojnická kapela 
vydala 4 CD-čka: Na Boj-
nickom zámku, Pre Vás....,  
V záhradôčke pod okienkom 
a  Naša kapela. Pre všetkých 
záujemcov a poslucháčov 
majú pripravenú pestrú 
ponuku skladieb súčasných 
autorov, úprav ľudových 
piesní, aranžmány skladieb 
svetov ých sk ladateľov 
tanečnej a populárnej hudby. 
O kvalite kapely sa presved-
číte 23. júla o  pol siedmej 
večer na ďalšom podujatí  
Kultúrneho leta 2017.

  (bk)

Obývačka pod platanom s Riou Gerherovou 
Na námestí s filmom Kura na slivkách

Už druhý rok môžu  
Bánovčania tráviť piatkové 
letné popoludnia a  večery 
na námestí. Presnejšie 
v improvizovanej Obývačke 
pod platanom. Inak to 
nebude ani 21. júla. O  15. 
hodine sa tu stretnú predo-
všetkým šikovné deti.  Pod 
dohľadom knihovníčok si 
môžu vytvoriť odznaky, 
magnetky, nakresliť či 
v y ma ľovať  obrá z ok . 
A  hlavne nájsť si peknú 
knižku a  len tak si čítať. 
A  to nielen deti. Príjemné 
posedenie pod dominantou 

bánovského námestia ponú-
kame všetkým vekovým 
kategóriám. 

O 18. hodine obývačku 
navštívi Ria Gerherová. 
Svoj talent a cit pre písanie 
prejavila už počas štúdia na 
bánovskom gymnáziu, kde 
brala jednu cenu za druhou. 
Nečudo, že v  maturitnom 
ročníku bola vyhlásená za 
Talent Trenčianskeho kraja. 
Rovnako úspešne si počínala 
aj počas vysokoškolského 
štúdia na Fakulte žurnalis-
tiky UK v Bratislave.  Dnes 
je redaktorkou Denníka N, 

pričom stále tvorí krátke 
texty a  poviedky na naj-
rozličnejšie témy.  Po 20. 
hodine v  našej obývačke 
pustíme fi lm s názvom Kura 
na slivkách, ktorý ponúka 
zaujímavé spracovanie témy 
lásky. Vtipno-horkým spô-
sobom sa k slovu dostávajú 
hlavní aktéri, ale aj spolo-
čenské súdobé pozadie.  

Takže ak neviete, čo 
s piatkovým večerom, príďte 
sa pozrieť do Obývačky pod 
platanom a  na fi lmové leto 
na námestí. Celkom isto 
neoľutujete.  (bk)
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Zámery
Ponuka na nájom 
nebytových priestorov
v budove Domu služieb  
na Námestí Ľ. Štúra, súp. 
č. 6 v Bánovciach nad 
Bebravou.
Mesto ponúka do 
prenájmu:
• nebytový priestor 
nachádzajúci sa na 1. 
nadzemnom podlaží  
s výmerou  134,30 m2. 
• nebytový priestor 
nachádzajúci sa na 
prízemí  s výmerou  
16,34 m2. 
Bližšie informácie získate 
na stránke mesta : 
www.banovce.sk

Mesto sa 
zapojilo
do kampae 
Europolu 
Na základe spolupráce 
v oblasti prevencie a 
bezpečnosti, sa Mesto 
Bánovce nad Bebravou 
rozhodlo zapojiť do 
kampane „Povedz NIE 
sexuálnemu vydieraniu 
a nátlaku online!“ 
Nová kampaň Europolu 
(Európsky policajný 
úrad) proti sexuálnemu 
vydieraniu a nátlaku 
online, je zameraná 
hlavne na mládež. 
Video umiestnené na 
www.youtube.com pod 
názvom: Say No! - A 
campaign against online 
sexual coercion and 
extortion of children 
(Slovak)  ukazuje, ako 
ľahko sa môže najmä 
mladá generácia nechať 
nachytať a aké to môže 
mať následky. Video 
odporúčame zhliadnuť 
aj rodičom, aby boli o 
danej problematike lepšie 
informovaní. Poznámka: 
Európsky policajný úrad 
EUROPOL bol vytvorený 
na základe Maastrichtskej 
zmluvy. Jeho cieľom je 
poskytovať občanom 
vysokú úroveň vnútornej 
bezpečnosti v rámci oblasti 
slobody, bezpečnosti 
a spravodlivosti.
 Tlačová správa mesta

Oznamy 
mesta

Prázdniny, deti a drogoví díleri

Zvýšenie kontrol na detských ihriskách

Určite sa zhodneme na 
tom, že nuda je to najhoršie, 
čo môže dieťa zažívať počas 
voľného času. Na nudu ale 
treba dávať pozor najmä v 
prípade, ak sa mládež pohy-
buje v  prostredí „pochyb-
ných priateľov“. Leto je totiž 
aj obdobím, kedy je výraz-
nejšia nielen aktivita slnka, 
ale aj drogových dílerov. Tí 
si svojich budúcich klientov 
vyberajú podľa vopred 
daných priorít. Nie je totiž 
pravdou, že ponúknu drogu 
komukoľvek. Skôr, než sa 
k  tomu odhodlajú, majú 
o  vytipovanej osobe ziste-
ných päť, až šesť podstatných 
informácií:  kde býva, kde ju 
môže najčastejšie stretnúť, 
kto sú jej priatelia, či si 
rozumie s  rodičmi, či fajčí, 

a aké má číslo mobilného 
telefónu.

Prvé dve informácie sú 
viac-menej lokalizačného 
charakteru. Ďalšie mu 
môžu poskytnúť záruku, či 
bude jeho klient spoľahlivý 
odberateľ, alebo nie. Prax 
potvrdzuje, ak už niekto 
z partie drogu vyskúšal, prí-
padne prejavil o ňu záujem, 
má takmer 100% záruku, že 
sa časom nechajú ponúknuť 
aj ostatní. A  to aspoň na 
vyskúšanie, ktoré však 
nemusí dopadnúť dobre. 
Dôvodom je fakt, že nikto 
z nich nevie, aké má, práve 
ponúknutá droga, chemické 
zloženie, vrátane  ďalších 
vedľajších prísad. Takže 
v  podstate nikto nevie, 
čo skutočne ochutnáva. 

Ochutnanie preto možno 
prirovnať k  tzv. ruskej 
rulete.

Rovnako úspešný je 
díler v prípade, keď si dieťa 
nerozumie s  rodičmi. Tieto 
typy detí sú pre nich ideál-
nymi a najlepšími klientmi. 
Práve preto sú najčastejšie 
oslovované najmä v  období 
puberty, keď sa im dočasne 
stávajú najlepšími a naj-
chápavejšími priateľmi. 
Díleri im samozrejme 
doprajú všetko zakázané, 
a  poskytnú im pritom aj 
všetky potrebné rady, ako 
majú, počas experimento-
vania s  drogami, oklamať 
rodičov, aj učiteľov. Povedia 
im, ako dlho má droga účin-
kovať, preto vedia, o  ktorej 
hodine majú prísť (po užití 

drogy) domov, kedy sa 
vrátiť z nejakej akcie, ako sa 
vyhovoriť, ako zabezpečiť 
„čistý“ moč na drogový test. 
Skúsení díleri im dokonca 
poradia aj to, ako vypovedať 
na polícii, aby mali čím skôr 
od všetkých pokoj. Uvedené 
fakty sú zostavené na zák-
lade výpovedí drogových 
dílerov, v ktorých sa priznali 

k dlhoročným skúsenostiam 
v  tejto oblasti, kým vstúpili 
do liečebnej komunity. 

Vyššie uvedené riziká, 
ktoré sú spojené s  pochyb-
nými priateľstvami, je 
najlepšie dokumentovať 
prípadmi z  praxe. Jeden 
z  mnohých, je smutný 
prípad mladej študentky:   
Osemnásťročná študentka 
sa dostala v závere školského 
roka do partie dievčat, 
ktoré boli začínajúcimi 
konzumentkami marihuany 
a extázy. Jej postoj voči 
drogám bol odlišný, než 
aký mali ony. Na diskotéke, 
kde sa chodili odreagovať 
od školských povinností, 
sa nakoniec ukázalo, čo je 
skutočne dobré. Priateľky 
začali experimentovať 
najprv s marihuanou, neskôr 
s  extázou. Núkali aj jej, ale 
ona vytrvalo vzdorovala. 
Bránila sa tým, že všetko 
je to „jedno veľké svinstvo“ 
a ona s  tým nechce mať nič 
spoločné. Smiali sa jej a opo-
novali, že ony to berú, a  sú 
predsa v pohode, tak prečo by 
sa práve jej malo niečo stať? 
Navyše, majú vraj stále super 
náladu, tak nech vyskúša, čo 
je skutočne dobré. Keďže sa 
im nedarilo presvedčiť ju, po 
určitej dobe sa v  drogovom 
opojení dohodli, že jej dávku 
vhodia do pohára. Nech 
ochutná zakázané ovocie. Na 
tanečnom parkete sa napriek 
tomu, že neužila žiadnu 

drogu, bavila veľmi dobre, 
ale postupne vysmädla. 
Odbehla preto k  ich stolu, 
narýchlo vypila celý obsah 
pohára a išla ďalej tancovať. 
Žiaľ, z tanečného parketu už 
živá neodišla... Nepomohla 
ani prvá pomoc, ktorá sa 
dostavila veľmi rýchlo. 
Zomrela na predávkovanie, 
dehydratáciu a  následnú 
zástavu srdca. Potom, nad 
telom mŕtvej kamarátky, zis-
tili aj ostatné, už srdcervúco 
plačúce „priateľky“, čo je 
skutočne dobré... Keď lekár 
na mieste skonštatoval, že 
dievča je už žiaľ mŕtve, bol 
to zdrvujúci pohľad nielen 
pre kamarátky, ktoré ju nad 
jej mŕtvym telom prosili 
o odpustenie, ale aj pre ostat-
ných na diskotéke. 

Tento článok bol pub-
likovaný v  rámci projektu 
Poznaním k  hodnotnému 
životu, ktorý je realizovaný 
pod záštitou primátora 
M a r i á n a  C hov a nc a 
a  finančne ho podporila 
Rada vlády Slovenskej 
republiky pre prevenciu 
krimina l ity. Rodičom 
pripomíname, že aj počas 
letných prázdnin môžu 
naďalej využívať bezplatné 
a  diskrétne poradenstvo, 
ktoré zabezpečuje  koordi-
nátor prevencie kriminality 
MsÚ. (Kontakt: miroslav.
schlesinger@banovce.sk, tel: 
038/ 7629 103). 

 Autor: MsÚ prevencia

Dňa 6. júla sa usku-
točnilo pracovné stretnutie 
zastupujúceho náčelníka MsP 
Rastislava Fodora a  koordi-
nátora prevencie kriminality 
MsÚ Miroslava Schlesingera, 
počas ktorého sa dohodli na 
spolupráci počas prázdnin. 
Výsledkom stretnutia je aj 
zabezpečenie zintenzívnenia 
pravidelných kontrol na det-
ských ihriskách. A  to nielen 
počas dennej, ale aj nočnej 
služby mestskej polície. 
Mesto v tejto súvislosti prosí 
občanov o  spoluprácu, aby 
v  prípade ničenia ihrísk, 
nahlásili túto skutočnosť 
bezodkladne na číslo 159.

 Tlačová správa mesta

Prázdniny sú pre mnohé deti 
príležitosťou získať veľa zážitkov 

a nových kamarátov. Pravdou však 
je, že inak ich vnímajú deti, inak zasa 
dospelí. Pre niektorých rodičov sú 
prázdniny vždy tak trochu obdobím, 
kedy im pribudne viac starostí. Najmä 
v súvislosti so zmysluplným využitím 
ich času. Najčastejším riešením sú 
detské tábory a pobyty u starých 
rodičov. Ale kam so staršími, ak 
nezoženú brigádu? 

Bánovčania obchodovali s drogami 
Vyšetrovateľ Odboru 

k r i m i ná l ne j  p ol íc ie 
z  Bánoviec nad Bebravou  
vzniesol obvinenie vo 
veci zločinu   nedovolenej 
v ýroby  omamných 
a  psychotropných látok, 
jedov a  prekurzorov, ich 
držanie a  obchodovanie 

s  nimi voči 32-ročnému 
Milanovi a  39-ročnému 
Mariánovi, obaja z Bánoviec 
nad Bebravou. Obvinený 
Milan si mal od júla 2016 
neoprávnene  zabezpečovať  
metamfetamím, ktorý  pre-
chovával u seba, delil  ho na 
menšie dávky  a následne ho 

mal dodávať konzumentom 
drogy v  Bánovciach nad 
Bebravou. Drogu mal 
predávať za sumu od 5 do 
10 eur.  Milan si mal 9. júla  
priniesť so sebou do bytu, 
v  ktorom býva obvinený 
Marián, sušené konope, 
ktoré tam  prechovával 

do 10. júla. Konope bolo 
políciou 10. júla zaistené pri 
domovej prehliadke. 

V ten deň si mal prevziať 
obvinený Marián od Milana 
dve papierové skladačky 
s obsahom metamfetamínu, 
ktoré mal doručiť kupujúcej 
v Bánovciach nad Bebravou. 

Pri prehliadke auta zn. 
Škoda Octávia boli poli-
cajtmi odboru kriminálnej 
polície z  Bánoviec nad 
Bebravou tieto papierové 
skladačky zaistené. Exper-
tízne skúmanie potvrdilo 
prítomnosť metamfetamínu 
v  zaistených papierových 

skladačkách. Obvineným 
mužom v prípade dokázania 
viny hrozí trest odňatia slo-
body  na tri až desať rokov.  
Vyšetrovateľ z Bánoviec nad 
Bebravou spracoval podnet 
na vzatie obvinených do 
väzby. 

 KR PZ Trenčín

FOTO: MsP
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Idioti za volantom... Motory dymia zbytočne 
Jednou z  veľkých tém 

súčasného sveta je ekológia. 
Denne počúvame o  glo-
bálnom otepľovaní, tropické 
dni pribúdajú a cítime ich na 
vlastnom tele a vo vlastných 
záhradkách. Vedci pomenú-
vajú príčiny otepľovania a za 
najväčšiu považujú enormnú 
produkciu tzv. skleníkových 
plynov. Jedným z  faktorov 
podieľajúcich sa na zne-
čisťovaní ovzdušia najviac 
je automobilová doprava. 
Odhaduje sa, že celosvetovo 
dosahujú emisie z výfukov 
motorových vozidiel až 10 
miliárd metrov kubických 
každý rok.  Automobilová 
doprava  vyprodukuje 91 – 

97 % škodlivých emisií zo 
všetkých druhov dopravy. 
Jedno auto ročne vyprodu-
kuje približne 1 tonu škodli-
vých plynov, akými sú oxid 
uhoľnatý, uhľovodíky, oxidy 
dusíka, a  tiež tuhé častice 
– benzopyrén  a olovo. Múd-
rejší ľudia sa pokúšajú hľadať 
riešenia.   Vo svete automo-
bilovej dopravy  sa snažia  
o  motory s  čo možno naj-
nižšou produkciou emisií, 
do áut vymýšľajú štart-stop 
systémy (mechanizmy, ktoré 
na križovatke  na červenú 
vypnú motor auta, aby 
zbytočne nesmradil), mon-
tujú katalyzátory, vyrábajú 
bezolovnatý benzín, znižujú 

spotrebu motorov, zvyšujú 
tzv. emisné Euro-normy... 
a ktovie, čo ešte. Zatiaľ však 
nevymysleli, čo s idiotmi za 
volantom... 

Možno ste si aj vy všimli 
nový trend v doprave, a tým 
je nevypínanie motorov 
vozidiel. Starostlivý tata, 
alebo pohodlný egoista, 
ide v zime autom na nákup 
s  celou rodinou, prejde 
niekde zo sídliska Stred 
k Lídlu kilometer, zaparkuje  
a čaká. Mama ide nakupovať 
a zvyšok členov rodiny  sedí 
v  aute. Motor, samozrejme, 
beží, lebo treba kúriť, aby 
deťom a tatovi nebola v aute 
zima. Ak mame trvá nákup 

45 minút, tak motor beží 
45 minút pre nič za nič, 
a  to kvôli prejdeniu vzdia-
lenosti kilometer, niekedy 
ešte menej. Potom zasa 
pár sto metrov a  rodinka 
je doma. Motor de facto 
dymil hodinu naprázdno... 
Identické je to aj v  lete, 
vtedy však treba chladiť. 
A  tak motory dymia kvôli 
klimatizácii. Videl som opa-
kovane tupcov, ktorí sedeli 
v aute, okná vozidla dokonca 
stiahnuté a  motor veselo  
dymil. Na moju ironickú 
otázku, či sa nedá vypnúť, 
som dostal odpoveď, že ide 
klíma... Okno otvorené, 
ale ide klíma... Nie raz som 

už videl pred nákupným 
centrom prázdne  zamknuté 
auto a  motor bežal, lebo 
klimatizácia, lebo kúrenie... 
Nuž možno by ste si mohli 
milí idioti za volantom 
uvedomiť, že aj keď sa kvôli 
pohodliu členov svojej 
rodiny, či svojmu,  snažíte 
podľa potreby kúriť, alebo 
chladiť, zbytočným vypúš-
ťaním emisného odpadu 
do ovzdušia, poškodzujete 
priamym spôsobom zdravie 
svoje, svojich detí i  ostat-
ných ľudí. Kvalita životného 
prostredia celkovo, osobitne 
aj ovzdušia v  mestách, sa 
totiž dlhodobo zhoršuje. 
A   s ňou sa priamoúmerne 

zvyšuje počet respiračných 
ochorení,  atopick ých 
ekzémov, alergií a  celkovo 
slabšej imunity dospelých 
i  detí. Zbytočne smradiace 
motory áut tento trend 
nijako nevylepšia. A pritom 
stačí iba trocha zarozmýšľať, 
uvedomiť si nezmysel-
nosť opísaného konania 
a  pridať na zodpovednosti 
za seba, za svoje deti i  za 
celé prostredie, v  ktorom 
všetci žijeme! A  správne 
otočiť kľúčikom, či stlačiť 
príslušné tlačítko. To je to 
najmenej, čo prospešné 
môžete v danej veci urobiť...

 Peter Bulík

Vzniknutá situácia v športovom areáli ŠHOK žiada urýchlene konať
Oplotenie by malo zaručiť predovšetkým bezpečnosť

Športový areál nachá-
dzajúci sa nad ZŠ Goraz-
dova  a ZŠ Komenského 
vyzeral pred desiatimi 
rokmi asi takto: 1 multi-
funkčné ihrisko spravované 
jedným správcom plateným 
mestom a nič, len škvara, 
odpad a burina. Pritom 
f inančné ohodnotenie 
správcu bolo o niekoľko 
100 eur vyššie ako je to v 
súčasnosti.  Vplyvom dob-
rovoľníkov z  Občianskeho 
združenia ŠHOK sa od 
roku 2007 areál rozrástol 
o skatepark, workout, 
plážové ihriskos trávnikmi, 
dopravné ihrisko (na 
foto) so zeleňou, neďaleké 
basketbalové ihrisko a 
v neposlednom rade o 
mládežnícke centrum s 
možnosťou navštíviť WC, 
sprchu, šatňu, umyť sa, hrať 
pingpong, stolný futbal, 
liezť po lezeckej stene, 
jazdiť na skateboardoch 
a  kolobežkách, či zorga-

nizovať verejné podujatie. 
Veľkú časť finančných 
prostriedkov na materi-
álne zabezpečenie týchto 
objektov zabezpečilo OZ 
ŠHOK svojimi projektmi 
a iniciatívou. Samozrejme, 
časť nákladov na mate-
riály  a odbornú prácu 
znášalo i mesto. 

OZ platí ZŠ Gorazdova 
zo svojich členských prí-
spevkov nájomné 50 eur 
mesačne, elektrickú energiu 
a vodu, ktorú spotrebúvajú 
smädní športovci, návštev-
níci areálu,  deti a hlavne 
verejná zeleň v areáli. Tak-
tiež na svoje náklady kosí 
verejnú zeleň veľkej časti 
areálu, realizuje výsadbu 
novej zelene a hlavne sa 
snaží o neustály rozvoj 
tohto areálu (OZ ŠHOK 
venuje prácu a dlažbu 
na mestom realizovaný 
chodník, zisk fi nancií od 
mesta na spoločné ohra-
denie areálu, aby mohli byť 

zrušené čiastkové ploty a 
bola zaručená bezpečnosť). 

Toto všetko (ihriská, 
centrum, akcie) využívala 
verejnosť viac ako päť 
rokov zadarmo alebo za 
príležitostné symbolické 
štartovné, čo vôbec neko-

rešponduje s potrebami 
a nákladmi na údržbu 
takéhoto počtu objektov. 
V areáli chýba platená 
pomocná pracovná sila, 
dozor a hlavne voľnočasoví 
pracovníci, ktorí by sa orga-
nizovane starali o voľný 

čas detí, ktoré sa nevedia 
správať ani podľa základ-
ných bezpečnostných a 
hygienických či morálnych 
zásad. 

Nev ychované deti, 
žiaci, dorast a hlavne ich 
nedbanliví rodičia za 

posledné obdobie úplne zni-
čili prekážky v skateparku 
a workoutu, či plochu a 
ochranné siete plážového 
ihriska.   Naše občianske 
združenie  od  začiatku 
roka vytvorilo niekoľko 
iniciatívnych stretnutí s 
riaditeľmi škôl a vedením 
mesta, vypracovalo kon-
cepciu  práce s mládežou. 
No napriek tomu zo strany 
mesta zostalo iba na 
iniciatíve. 

Preto ako predseda OZ 
ŠHOK a posledné dva roky 
platený správca multifunkč-
ného ihriska verejne žiadam 
vedenie mesta, aby pristú-
pili k urýchlenému riešeniu 
vzniknutej situácie. Areál 
zadarmo navštevujú vo 
voľnom čase denne desiatky, 
cez školský rok a  prázdni-
nové dni stovky detí, žiakov 
a dospelá verejnosť. Mesto v 
najbližšom období obdrží i 
podanú žiadosť.

 Ondrej Kubala
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Narodili sa

Múdre slovo pre dušu
„Úcta k človeku, láska k blížnemu má byť konštruktívnou silou 
a nie iba fi lantropickou slabosťou.“  Josef Čapek , 

Milujem leto... všetko 
je vtedy iné... aj slnko... aj 
vzduch... aj pocity. Sedela 
som pri priehrade a tá sce-
néria, ktorá sa mi naskytla 
pri západe slnka ma úplne 
dostala. Pozerala som do tej 
zapadajúcej, žiarivej gule 
a zrazu som si uvedomila, že 
mi tečú slzy. (...veď Ty reveš 
pri hocičom... môže zato 
endorfín, a iné  hormóny... 

a si romantická naivka). 
Tá úžasná možnosť - sedieť 
tu... tá možnosť, toto všetko 
vidieť a  cítiť! Je leto, tak 
ľudia, choďte von! Neseďte 
doma pri seriáloch a  počí-
tačoch! Nepotrebujete ísť 
k moru... sadnite si k prie-
hrade, alebo kdekoľvek inde 
a  otvorte oči. A  srdce - to 
hlavne, hlavne to... (...ona 
už iná nebude...)  (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Slávnosti 
v Cimennej 
s Bebranom

Už osemnásť rokov 
sa jedna z  najmenších 
obcí okresu Bánovce nad 
Bebravou – Cimenná stáva 
dejiskom okresných Cyri-
lometodských slávností. 
Toto významné podujatie, 
ktoré organizujú obec 
Cimenná a  Farský úrad 
v  Dubodieli v  spolupráci 
s Trenčianskym osvetovým 
strediskom, sa v tomto roku 
uskutočnilo 8. júla. Dopo-
ludnia sa slúžila slávnostná 
svätá omša v  Kaplnke sv. 

Cyrila a Metoda a kultúrny 
program v  prírodnom 
amfi teátri začal popoludní. 
Súčasťou pestrej ponuky, 
ktorú si vychutnávalo 
takmer štyristo návštev-
níkov z celého regiónu,  bolo 
aj vystúpenie bánovského 
folklórneho súboru Bebran 
s  jeho ľudovou hudbou, ale 
aj so sólistami. Na fujare 
hrali Milan Turoň, Jozef 
Černoška, Rasťo Podlucký 
a na harmoniku pán Ducký. 

 (ab), foto: Bebran
Blahoželanie

Okrúhle životné jubileum 
70 rokov bolo vzácnou príleži-
tosťou, aby sme 

Evke Vicelovej 
zaželali všetko len to najlepšie...

Evku Vicelovú poznáme ako 
dlhoročnú pracovníčku kniž-
nice v  Topoľčanoch, ako dlho-
ročnú členku folklórnej skupiny 
Uhrovčan, aktívnu členku Únie 

žien Slovenka, atď. Ale my, turisti, ju poznáme ako 
aktívnu členku TJ Spartak Bánovce nad Bebravou 
a  Regionálnej rady KST v  Topoľčanoch. V  mene 
všetkých trinástich predsedov klubov združených pod 
RR KST Topoľčany jej prajeme všetko len to najlepšie, 
veľa zdravia a  spokojnosti, a  aby stále rozdávala 
úsmev, milé slovo a rady do života. 
Osobne sme jej všetci poblahoželali aj pred zrakmi 
vyše deväť stovák účastníkov Medzinárodného zrazu 
turistov na Duchonke, kde bola Evka neodmysliteľnou 
súčasťou organizačného štábu. Evka, všetko naj...

Zo srdca želajú Alena Borszéková z  KST 
Kamarát Uhrovec a Pavol Klobučník z TJ Spartak 
Bánovce nad Bebravou
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Rodáčka z Bánoviec prednášala na prestížnej Yale University v USA
Júlia Selers vedecky o mimotelových zážitkoch

Americká lektorka Rosa pomáhala učiť angličtinu na gymnáziu

N a  k o n f e r e n c i i 
vystúpilo mnoho vedcov a 
odborníkov zaoberajúcich 
sa   mimozmyslovým vní-
maním, paranormálnymi 
jav mi,  prekogníciou, 
diaľkovým pozorovaním, 

zážitkami blízko smrti, 
zážitkami mimo tela,  lie-
čením na diaľku, teóriami 
vedomia, UFO portálmi, 
kontaktmi s entitami mimo 
ľudskej rasy, atď. Júlia Sellers 
v  súvislosti s  konferenciou 

a  témou svojej prednášky 
uviedla: „Podľa mojej 
skromnej mienky, veda ako 
taká a vedecké poznatky 
sú stále plné neznámych 
javov a  otáznikov. A  práve 
takýmito javmi sa zaoberali 
aj účastníci konferencie, 
na ktorej som mala tú česť 
vystúpiť s  prednáškou. Na 
začiatku mojej prednášky 
bolo potrebné zdôrazniť 
dva dôležité body. Po prvé, 

že moja prezentácia pred-
stavuje prípad pre štúdium 
mimotelových zážitkov zalo-
žených na tkz. skúsenostiach 
z prvej ruky, čiže z pohľadu 
ľudí, ktorí ich zažívajú 
na vlastnom tele.  Z  toho 
vyplýva, že prezentácia sa 
opierala o pozorovania, 
ktoré sú vo svojej podstate 
subjektívne. Po druhé, pre 
účely správneho chápania 
fenoménu mimotelových 

zážitkov je potrebné 
jasne rozlišovať medzi 
prirodzeným mimotelovým 
zážitkom  tkz. SOBE,   a 
tým, čo sa nazýva zážitkom 
blízkym mimotelovému 
alebo  podobným mimote-
lovému zážitku. Takými sú 
napríklad fenomén lucidity, 
stavy  tkz. REM intrúzie 
ako sú hypnagogia, hypno-
pompia, spánková paralýza, 
ďalej sú to stavy tkz. 
falošného prebudenia, auto-
skopie, heautoskopie, či už 
negatívnej alebo vnútorne, 
alebo  fenoménu tkz. Dop-
plergangera.“ Konferencia 
na Yale University predsta-
vila množstvo zaujímavých 
tém. Najviac však rezonovali 
hlavne tie neštandardné ako 
vokalizácia, čiže zvuková 
interpretácia komunikácie 
predpokladaných diskar-
nátov (čiže ľudí po smrti), 
existencia pokračujúceho 
života po smrti, retrokauza-
lita, alebo popretie zákona 
kauzality, skúmanie možnej 
existencie portálu pre 
komunikáciu s mimozem-
skými civilizáciami v štáte 

Pennsylvania -USA, vplyv 
experientov (ľudí, ktorí sú 
súčasťou experimentov) 
na výsledky, zaznamenané 
prístrojom REG, tkz. gene-
rátorom náhodných uda-
lostí, získavanie informácií 
pomocou tkz. diaľkového 
pozorovania aka remote 
viewing, ako aj teória tkz. 
objemového-silového pola, 
ktorú predniesol vedec 
z Číny.

Julia Selles je autorkou  
knihy o  mimotelových 
zážitkoch Videl som to 
zajtra. Časť  jej skúseností, 
vedomostí v  podobe 
teórií, tvorby a  výskumov 
týkajúcich sa mimotelových 
zážitkov opisuje aj austrálska 
vedkyňa a odborníčka na 
mimozemské civilizácie 
Mary Rodwell vo svojej 
najnovšej knihe Nový typ 
človeka. Júlia Sellers v súčas-
nosti prednáša na tému  
mimotelových zážitkov v 
SR, ČR, USA. Informácie 
o  autorke, jej životopis, 
tvorbu a aktivity nájdete na 
www.juliasellers.sk alebo 
fan FB Júlia Sellers.  (jo)

 Radi by sme si o  tebe 
prečítali pár viet...

V tomto školskom roku 
asistujem na tomto gym-
náziu učiteľom angličtiny. 
Pochádzam z Washingtonu 
D.C., ale vysokú školu som 
vyštudovala v  Ohiu. Mám 
radšej humanitné odbory, 
čiže sociálne vedy, históriu, 
cudzie jazyky a  umenie. 
Keď som bola malá, chcela 
som sa stať umelkyňou. 
Študovala som sociológiu 
a  výtvarné umenie na 
Univerzite Kenyon, čo je 
malá škola v  stredozápade 
USA. Keď mám trochu 
voľného času, rada chodím 
von s  priateľmi, cestujem, 
pozerám fi lmy a tvorím. 
 Prečo si si vybrala práve 
našu krajinu?

Slovensko som si 
v ybra la z  v iacerých 

dôvodov, ale ten hlavný je, 
že sa chcem lepšie naučiť slo-
venčinu a  spoznať tunajšiu 
kultúru. Môj záujem 
o Slovensko začal, keď som 
prišla do Česka v roku 2015 
študovať pokomunistické 
spoločenské zmeny. Počas 
tohto štúdia som sa stretla 
s  bratským súperením 
medzi Čechmi a  Slovákmi. 
Chcela som zistiť, ako to je 
na Slovensku. Všeobecne 
sa zaujímam o  centrálnu 
Európu a  o  slovanské 
jazyky. Pred dvomi rokmi 
som sa začala učiť český 
jazyk a zároveň som si osvo-
jila pár slovenských slov. 
Jeden z  mojich osobných 
cieľov na tento rok je viesť 
plnohodnotnú konverzáciu 
v slovenskom jazyku - je to 
náročné, ale myslím si, že 
som na dobrej ceste.

 Vidíš nejaké rozdiely 
medzi slovenskými a  ame-
rickými študentmi?

Slovenskí a  americkí 
študenti sú úplne odlišní. 
Za to môžu hlavne rozdiely 
v slovenskom a americkom 
vzdelávacom systéme. 
Chodila som na strednú 
školu, kde sa študenti naozaj 
nebáli všetko analyzovať 
a  vyjadrovať svoje názory. 
Často sme mali sokratické 
semináre, kde študenti, nie 
učitelia, viedli svoje vlastné 
triedne diskusie a  debaty. 
Takže to bol pre mňa trocha 
šok, keď som videla, že 
slovenskí študenti sú viac-

-menej úzkostliví a  boja sa 
vystupovania pred ľuďmi. 
Myslím si, že prostredie 
slovenských tried nedovo-
ľuje žiakom robiť akékoľvek 
chyby. Študenti, ktorí si nie 
sú istí svojou odpoveďou, 
radšej zostávajú ticho. Na 
druhej strane si ale myslím, 
že mnoho amerických 
študentov sa od sloven-
ských má čo učiť v  seba-
vyjadrovaní. Slováci sú 
rozumní a  praktickí ľudia. 
Slovenskí študenti majú 
tendenciu hovoriť len to, čo 
je nevyhnutné a  vynechajú 
omáčky. Obdivujem tento 
ekonomický spôsob roz-

právania. Američania stále 
rozprávajú, ale v  skutoč-
nosti povedia veľmi málo. 
Musia sa naučiť byť viac 
priami. Jedna poznámka, 
musím povedať, že slo-
venskí študenti vyzerajú 
oveľa staršie než americkí, 
a aj sa tak obliekajú. 
 V  Bánovciach si organi-
zovala pár aktivít, aby si 
pomohla študentom naučiť 
sa lepšie angličtinu... Čo 
myslíš, že môže pri učení sa 
angličtiny pomôcť najviac? 

Keď som sa sem presťa-
hovala, zistila som, že tu je 
pre mladých nejaká mož-
nosť zábavy. Taktiež som 

bola v meste nová a chcela 
som stretnúť nových ľudí. 
Začala som každý mesiac 
premietať filmy v  Centre 
voľného času v  angličtine 
americké filmy, ktoré sú 
u nás už kultové, ale vo svete 
sú takpovediac neznáme. 
Snažím sa vyberať filmy, 
ktoré nesú výraznú myš-
lienku. Tieto stretnutia boli 
skvelá cesta, ako sa stretnúť 
so študentmi aj mimo školy. 
Pre mňa je to samozrejmé, 
ale mnoho ľudí možno 
nevie, že najlepšia cesta, 
ako sa naučiť angličtinu, je 
hovoriť po anglicky. Som 
šťastná, už len keď sa so 
študentmi rozprávam, aj 
keď občas robia chybičky. 
Na začiatku nie je dôležité 
mať perfektnú gramatiku, 
to je niečo, čo sa dá naučiť 
praxou. S  niektorými 
študentmi som sa stretla 
aj mimo vyučovania, vyšli 
sme si na kávu, alebo sa 
prešli po meste. Rada som 
s  nimi trávila čas, pretože 
je to osobnejšie. Spoznávam 
ich tak lepšie, než na 
hodinách. 

(Celý rozhovor nájdete 
na facebooku Bánovské 
noviny) 

  Zhovárala sa 
 Romana Antalová, 
 študentka gymnázia

V júni 2017 sa na univerzite Yale 
v USA uskutočnila konferencia pod 

názvom Rozširovanie hraníc vedy, na 
ktorej vystúpila aj rodáčka z Bánoviec 
nad Bebravou, Júlia Sellers s prednáškou 
pod názvom  Opis mimotelových zážitkov 
z pohľadu ich priamych účastníkov. 
Konferenciu zorganizovala americká 
spoločnosť pre vedecký výskum, ktorej 
členkou je aj Júlia Sellers. Spoločnosť 
je multidisciplinárna profesionálna 
organizácia vedcov a bádateľov, ktorí 
sa rozhodli študovať javy prekračujúce 
tradičné hranice vedy a z týchto alebo 
iných dôvodov sú ignorované, alebo 
nedostatočne preskúmané vedeckou 
komunitou. 

Júlia Sellers a Jeff   Long, prezident americkej nadácie 
NDERF  pre výskum zážitkov blízko smrti

Rosa (uprostred) s riaditeľkou gymnázia Elenou Kacvinskou a študentami Katarínou 
Hruškovou a Milanom Pokrývkom. Foto: A. Borszéková

O d začiatku tohto školského roka je 
nás o jedného viac. Na návštevu 

prišla Rosa, americky hovoriaca osôbka so 
španielskymi koreňmi a stále sa usmievajúc 
nám pomáha s angličtinou. Za tých, ktorí 
sa hanbia, som sa spýtala pár otázok, preto 
prosím, venujte trocha času nasledujúcemu 
článku, možno sa dozviete niečo, čo ste 
nevedeli.  
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O úspechoch a prázdninách talentovaných žiakov mesta

R adosť a hrdosť! Také pocity 
určite ovládli aj vás, milí 

čitatelia, keď ste si pozreli 
a prečítali v našich novinách, 
čo bánovskí  talentovaní žiaci  
za posledný rok dosiahli. 
O mnohých sme už písali 
na stránkach našich novín. 
Zaujímavé je, že väčšina z nich 
dosahuje parádne výsledky 
v úplne rozličných oblastiach, 
čím spájajú napríklad  
matematiku a rétoriku, 
astronómiu a futbal, florbal 
a spev, chémiu s tancom či 
divadlom, geografiu s hudbou...  
Talenty bánovských škôl však 
každoročne „spovedáme“ 
a zisťujeme, ako trávia dni 
voľna. A tak sme všetkým 
položili dve otázky:  1. Ktorý 
úspech si najviac ceníš za 
posledné roky a prečo? 
2. Na čo sa tešíš cez prázniny, 
čo máš v pláne, alebo máš 
nejaké nezabudnuteľné 
prázdniny? 

Laura Chochulová zo ZŠ Komenského

1. Cením si každý jeden úspech, ktorý 
som dosiahla, či už bol menši alebo väčší, 
pretože za každým úspechom bola tvrdá 
práca. Ale najväčší, najkrajší a najcennejší 
úspech som dosiahla tento rok. Bolo to 
v súťaži Slávik Slovenska 2017, kde som 
získala nádherné 2. miesto, titul laureát 
a titul strieborný slávik. A prečo si ho 
najviac cením? Hlavne preto, že sme s pani 
učiteľkou Grmanovou a pánom Grmanom 
na tom celé tri roky tvrdo dreli, za čo im 
ďakujem. Do krajského kola som sa prebo-
jovala už viackrát, ale až tento rok to vyšlo. 
Za veľký úspech beriem aj to, že som sa 
úspešne dostala na gymnázium. Som veľmi 
rada, že som tento úspech dosiahla ešte na 
základnej škole a dúfam, že ich bude stále 
viac a viac.

2. Cez letné prázdniny plánujem robiť 
všetko čo sa len bude dať. Tráviť čas s 
rodinou, priateľmi, oddýchnuť si a spievať. 
Pre mňa sú všetky prázdniny výnimočné. 
Buď zážitkami alebo nejakými  udalosťami.

Oliver Lobotka zo ZUŠ D.Kardoša

1. Najviac sa mi páči na Medzinárodnej 
súťaži v Rajeckých Tepliciach. Bol som tam 
už štyri roky po sebe, vždy som si odtiaľ 
priniesol cenu. Vidím, že drina, ktorá je za 
ocenením, mala zmysel, ale musím cvičiť 
viac, lebo útočím na zlato, ktoré mi ešte 
do zbierky chýba. Okrem toho mám odtiaľ 
perfektné zážitky. Je to super výlet s pánom 
učiteľom Milanom Bazalom a s  Mirkom 
Majerhoferom, s ktorým tam chodíme 
pravidelne. 

2. Prázdniny trávim väčšinou s rodičmi 
alebo u babky v Pochabanoch, kde sa celé 
dni hráme s  bratrancom. Chodíme na 
hríby, hráme fl orbal a robíme dedinské 
preteky na bicykloch. Najkrajšie prázdniny 
som prežil v  Telgarte a v  Jezersku, kde 
som trávil čas s  rodičmi mimo Bánoviec. 
Teraz sa už neviem dočkať na dovolenku 
v  Červeňanoch při Veľkom Krtíši. Dovo-
lenky po Slovensku sú krásne, spoznávame 
našu krajinu a oddychujeme naplno. 

Eliška Jurčíková zo ZUŠ D. Kardoša
1. Za tento rok sa toho udialo veľa. Sama 

alebo spolu s divadelným súborom Kalorik 
som prechádzala rôznymi súťažami. Od 
školských kôl až po medzinárodné. Tento 
rok si asi najviac vážim druhé miesto 
a Cenu mládežníckej poroty na Medziná-
rodnom divadelnom festivale Wigraszek 
v Poľsku. Keďže nebolo jednoduché dostať 

sa na takýto medzinárodný festival, o  to 
radšej sme boli, keď vyhlásili meno nášho 
súboru a predali nám ceny. Cestou z Poľska 
sme sa mali ešte zastaviť na celoslovenskom 
kole Hviezdoslavov Kubín, na ktoré som 
sa prebojovala. Tiež ho beriem za úspech, 
ktorý si tento rok vážim najviac. Škoda 
len, že cez priebeh súťaže sme prechádzali 
ešte len Krakovom. Nevadí, na budúci rok 
budeme hádam v  priebehu celoslovenskej 
súťaže na Slovensku.

2. Nezabudnuteľné prázdniny by boli 
pre mňa strávené na javisku. Hrať na diva-
delných doskách, v  ktoromkoľvek meste 
a v ktoromkoľvek štáte. Prázdniny beriem 
ako možnosť robiť veci, na ktoré som 
v  priebehu celého školského roka nemala 
toľko času. Stretávať sa s  priateľmi, veľa 
sportovat, teda hlavne behať, komponovať 
skladby a robiť vlastnú hudbu a podobne. 
Taktiež si prečítam niečo naviac z náučnej 
literatúry a rada pozerám anglické seriály. 
Po celé prázdniny si trochu opakujem ang-
ličtinu a z toho dôvodu idem tento rok na 
jeden anglický tábor, aby som si vylepšila 
svoje jazykové schopnosti. Chystáme sa 
aj na dovolenku do Španielska, na ktorej 
prejdeme jeho celý juh. Takže žiadne vyli-
hovanie na pláži. (Aká to škoda.)

Martinka Juríčková zo ZUŠ D. Kardoša

1. Tých úspechov je viac, cením si 
každý jeden, ale najviac ma potešili práve 
dve ocenenia. Jedno je z toho vedomost-
ného hľadiska, presnejšie z biológie. Na 
krajskom kole biologickej olympiády som 
získala druhé miesto. Túto olympiádu som 
absolvovala už po piatykrát, ale toto bolo 
zatiaľ najlepšie umiestnenie vôbec. Druhé 
ocenenie je taká moja srdcovka - divadlo, 
alebo skôr divadelný súbor Kalorik. S 
naším predstavením To je on…! sme obhá-
jili druhé miesto a cenu publika na Medzi-
národnom divadelnom festivale Wigraszek 
2017. (Martinka na foto v strede)

2. Prázdniny trávim väčšinou v posil-
ňovni, pri knihách a vonku s kamarátmi. 
Idem do anglického konverzačného tábora 
a hneď potom nastupujeme s rodinou na 
lietadlo do Španielska.  Veľmi sa tam teším, 
pri mori som nebola hádam sto rokov a plá-
nujeme zdolať aj Sierru Nevadu. A či budú 
nezabudnuteľné? Dúfam, že áno. 

Peter Košťál 
z Gymnázia Janka Jesenského

1. Odkedy som začal navštevovať 
gymnázium, v súťažiach som sa začal 
sústreďovať predovšetkým na geografi ckú 
olympiádu, ktorej som aj venoval najviac 
času. Hneď v prvom ročníku som zvíťazil 
v krajskom kole a práve ten úspech bol 
pre mňa asi taký najcennejší, pretože to 
bolo prvýkrát. Následné dva roky som 
potom prvenstvo získal tiež. Celoslovenské 
kolá som vnímal už skôr ako odmenu 
mne samému za čas a robotu, ktorú som 
olympiáde venoval, keďže zakaždým bolo 
treba vypracovať komplexnú prácu na 
určitú tému. Avšak samozrejme, aj štvrté 

a dve šieste miesta veľmi potešili. Ostatné 
súťaže som už nevnímal tak prioritne, ale 
zúčastnil som sa ich rád. 

2. Prázdniny sa snažím prežiť aktívne. 
Na začiatku prázdnin robím animátora 
deťom vo farskom dennom tábore a inak sa 
snažím veľa bicyklovať alebo turistikovať. 
To sú asi najväčšie záľuby. Obľubujem ticho 
prírody a spev vtákov či cvrlíkanie svrčkov, 
takže najväčší relax pre mňa je zájsť do lesa 
a do hôr a tráviť tam letné dni.

Jakub Šiko zo ZŠ Gorazdova
1. Každé ocenenie, umiestnenie alebo 

úspech si veľmi vážim, pretože je to výsledok 
práce či už mojej, ale i pani učiteliek. Jednak 
posúva ďalej, ale zároveň kladie akúsi latku, 
ktorú sa snažím čoraz viac posúvať vyššie a 
vyššie. Najviac si však cením umiestenie na 
chemickej olympiáde, pretože ma chémia 
veľmi zaujíma a v budúcnosti by som ju 
chcel určite študovať, minimálne niečo s 
ňou. Veľkým zadosťučinením pre mňa bolo 
i ocenenie v súťaži Kukučínova Literárna 
Revúca, ktoré ma veľmi milo prekvapilo. 

2. Mojím predsavzatím na toto leto bolo 
zlepšiť sa v angličtine a ešte viac sa vzdelávať 
v chémii. V plánoch mám okrem toho 
týždňový pobyt v Bratislave na Univerzite 
matematiky, fyziky a informatiky, kde absol-
vujem korešpondenčné semináre a praktické 
cvičenia z fyziky a matematiky. Najviac sa ale 
asi teším na more, ktoré sa stalo neodmysli-
teľnou súčasťou môjho leta. Taký každoročný 
výpadok z reality. Ostatné dni plánujem prežiť 
v kruhu rodiny, blízkych a kamarátov. Určite 
nebudú chýbať ani tréningy z tanečnej a 
prečítanie nejakého dobrého psychothrilleru. 

 Alena Borszéková

Eliška Jurčíková (vpravo) v  skúšobni 
v Poľsku na medzinárodnom divadelnom 
festivale WIGRASZEK. Bozkávanou 
osobou je Emka Mikušová, jedna z hlav-
ných postáv predstavenia TO JE ON...! 
v podaní Divadla mladých Kalorik

Oliver s učiteľmi ZUŠ DK.

Dovolenky 
po Slovensku 
sú krásne, spoznávame 
našu krajinu 
a oddychujeme naplno

Obľubujem ticho 
prírody a spev vtákov 
či cvrlíkanie svrčkov, 
takže najväčší relax 
pre mňa je zájsť do lesa 
a do hôr a tráviť tam 
letné dni

FOTO: Martin Novotka
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Dovolenkové príbehy a spomienky na leto od našich čitateľov 

R adi spomínate na leto, dovolenky 
alebo prázdniny z minulého 

leta, či roky predtým? Na prežité 
dobrodružstvo, letné lásky alebo iné 
príhody srdca i tela...? Do redakcie sme 
za júl dostali viacero príbehov, z ktorých 
sme pre vás vybrali tie najlepšie. Nakoľko 
však leto nekončí, budeme veľmi radi, ak sa 
so svojimi zážitkami a príbehmi podelíte 
aj vy. Redakcia stále, až do konca augusta, 
ponúka priestor všetkým písaniachtivým, 
aby na adresu noviny@kulturabn.sk poslali 
svoj letný príbeh a zážitok na akúkoľvek 
tému. Podpísať sa môžete aj anonymne. 
Dôležitá je pointa zážitku. Potešíte tým 
naozaj veľa našich čitateľov, lebo v lete 
sa nič oficiálne nedeje a svoje zážitky 
prežívame omnoho intenzívnejšie... 
 redakcia

Bola som na hubááách...
... v červených pančuchách, hájnik ma naháňal, bodaj 

čungy zlámal. Tak to som celá ja, milovníčka folklóru 
a pekných pesničiek sa vo mne nezaprie. Ale ak sa tešíte 
alebo obávate, že sa bude spievať, nič z toho nebude, veď 
v novinách to ani nejde. Touto trávnicou sa iba pokúšam  
vyčariť náladu  môjho letného príbehu. 

Ako hovorím, spievať sa  nebude.  Ale  voľakedy, keď 
som ešte dievčaťom bola a kravy som pásla, joj, či som len 
rada spievala, celá Červenica a Baške chotár sa ozývali 
mojím spevom. Lenže keď sa stalo toto, vtedy mi do spevu 
nebolo,  vtedy mi išlo do plaču. Veď som si  aj poplakala.  
Ako malé decko, keď sa pustí maminej sukne a stratí sa. 

Boli prázdniny a huby rástli ani po mesačnom splne. 
Sadli sme s  manželom do našej milovanej škodovky, 
že ideme do Miezgoviec. Povedali sme si, že to tam síce 
nepoznáme, ale je to blízko, ani benzínu toľko nespálime, 
ako keby sme išli do našej Závady. Ten prívlastok musím 
povedať, lebo manžel odtiaľ pochádza a ako správny pat-
riot vždy povie len naša Závada. Mne sa to páči, tak som to 
pochytila od neho. Teda v našich závadských horách, tam 
sme my  boli doma, tam som mohla aj so zažmúrenými 
očami chodiť. To už som ale trochu odbočila.

„Marišku“ sme zaparkovali tesne pod lesom, urobili 
sme pár krokov a  už kráčame po mäkučkom machu. 
Najskôr chodíme pekne spolu, no potom sme sa od seba 
odrazili. Poviem pravdu, že ja sa najradšej motám sama,  
lebo keď zbadám  hríb, nikto mi  po ňom neskočí. Ale 
zas tak celkom sama nie, celkom sama sa bojím, preto 
musí byť  niekto nablízku. Ibaže keď som sa po chvíli 
obzrela, nikde nikoho. Naľakala som sa a začala vykri-
kovať: „Mirko, Mirkooo!“ Bolo mi jedno, že sa to nesmie, 
že plaším divú zver, myslela som iba na seba. Vy si zas 
môžete  myslieť, že som mohla vytiahnuť mobil a zavolať 
mu, lenže vtedy mobily ešte neboli.  Na druhej strane 
je zas pravda, že na neznámom mieste, kde nepoznáte 
žiadny orientačný bod a nemáte sa čoho chytiť, by vám aj 
mobil bol tak akurát naprd. Tak som len ďalej vykrikovala 
a modlila sa, aby som sa vymotala z lesa von. Nič. Hlucho. 
Ani len ozvenu som nepočula, ani svetielko nevidela, 
iba vtáčence čo vyspevovali a chichotali sa mi,  ináč ani 
živej duše. Čo všeličo sa človeku v  takej chvíli premelie 
hlavou, to vie len ten, kto to zažil.  A neprajem to nikomu, 
dokonca ani mojej susede, ktorá sa, neviem prečo, na 
mňa odula.  Za každým stromom a praskaním konárov 
pod nohami som videla nebezpečného chlapa a toho som 
sa bála viac ako medveďa na Dlhom. Cítila som sa ako 
Marienka z rozprávky, čo hlboko v lese zablúdila a hľadá 
svetlo, za ktorým by sa vybrala. Aj perníková chalúpka 
by sa hodila, lebo som už poriadne vyhladla a  slanina 
s chlebom a cibuľou bola v manželovom plecniaku. Hľa-

dala  som aspoň krmelec, kde by som v noci hlavu zložila 
a zachránila si život, tak ako to raz ukazovali v televízore, 
keď jedna žena, ktorá sa tiež stratila na hríboch, to tak 
urobila a zachránila sa. Myslím, že bola z týchto našich 
končín a že ju aj poznám. Vo svojej utrápenej fantázii som 
naozaj všeličo videla. Aj zlého vlka, čo starú mamu zožral, 
aj mladého horára s puškou na pleci som si predstavovala, 
ako príde a zachráni ma. Bol pekný, s čiernymi kučerami 
a na tvári mal jazvu. Nemusela som si ani vymýšľať, 
v zelenej uniforme so sojčím pierkom za širákom to bola 
skutočná postava. Presne tak vyzeral  môj starodávny 
frajer, s ktorým som   ako budúca vysokoškoláčka robila 
v  lese na letnej brigáde. Nech mi pánbožko odpustí, ale  
aj takéto hriešne myšlienky ma, vydatú ženu, prepadali, 
kým realita mi unikala. Vrátil ma do nej až hluk, podobný  
tomu, aký vydávajú autá na ceste.

Nebudem to ďalej naťahovať, poviem rovno, že som 
vyšla akurát pri mohyle na Jankovom vŕšku. Áno,  tam, 
kde bývajú oslavy SNP. Utrmácaná som ledva zišla do 
Uhrovca a  v prvom aute, ktoré mi zastavilo, sedel môj 
bratranec Jožo. „Čo si ty robila na Vŕšku, veď ešte neboli 
oslavy,“ neodpustil si hlúpu poznámku.  Keď ma susedia 
zbadali na dvore, pýtali sa: „Ty si doma? Však že si sa 
stratila, Mirko ťa išiel aj s Vojtom hľadať.“

Po tejto skúsenosti som nikdy viac do Miezgoviec na 
hríby nešla. hubárka Mária

Pravda o prsiach
Pri tomto príbehu je dôležité, že sa stal dávno. Bolo 

krásne leto. Ležala som na dvore, na deke. Milujem slnko 
a slnko miluje mňa. Slnečné lúče mi hladkali chrbát a 
tak som si rozviazala šnúrky na plavkovej podprsenke, 
aby mi nezostali neopálené prúžky. Učičíkaná slnkom 
som zaspala... a zaspala som tuho. Zobudil ma príjemný 
mužský hlas: ,,Dobrý deň, slečna, prosím, dostanem sa 
tadiaľto na hlavnú cestu?“ Rozospatá, ale vždy ochotná 
pomôcť som sa nadvihla a začala pocestnému vysvetľovať 
kudy - tudy... neuvedomujúc si, že každým pohybom 
zbavujem plavkovú podprsenku jej dôležitých funkcií. 
Všetko mi došlo vo chvíli, keď som zistila, že mladý muž 
nevenuje pozornosť môjmu  zanietenému výkladu a vôbec 
sa mi nepozerá do očí. Aby som to celé vylepšila, vyskočila 
som ... podprsenka odmietla ísť so mnou... zostala na deke. 
Polonahá som bežala cez dvor do domu, schúlila som sa 
do kresla na chodbe a usedavo som plakala... neskutočne 
zahanbená. 

Osud sa postaral o to, aby som mladého muža stretla 
o pár dní v obchode... s kŕdľom detí...  bol to animátor z 
tábora v Striebornici. Počkal na mňa pred obchodom a 
už so smiechom sme rozobrali celú chúlostivú situáciu. 
Povedala som mu, že som plakala... a on povedal pamätnú 
vetu, ktorá už navždy zmenila moje sebavedomie:

,,Slečna, vy ste naozaj plakať nemuseli. Plakať by 
mali tí, ktorí vaše prsia nikdy neuvidia.“ A tak som sa v to 
krásne leto, pred miestnym obchodom potravín, dozvedela 
pravdu o svojich prsiach. bývalá slečna

Aj bez Pošty pre teba
Nie až tak veľa rokov dozadu sme po čase navštívili 

opäť krajinu so „slovenským“ morom. Keďže najvýhod-
nejšie je takúto cestu v lete absolvovať v noci, aj tá naša 
bola cestovnou kanceláriou plánovaná na noc. Cestou, pri 
bočnom pohľade z okna som medzi podriemkavaním videl 
v tme iba lúče predbiehajúcich osobných áut, ktoré mierili 
tam, kde aj náš autokar. Keď som si viac všímal skratky 
ich štátnych značiek, nadobudol som dojem, že v Česku 
došlo k totálnemu vysťahovaniu… „Ak by ich niekto teraz 
napadol, výsledok je jasný“ - v duchu som zveličil. „Ruské 
vojská doma a národ v… pri mori. Ani by ich nemal kto 
brániť!“ Takto to bolo vlastne až po Makarskú, cieľa našej 
cesty, kde sme bývali v bungalovových domkoch. Tie boli 
súčasťou hotela. Na stravu sme chodili „na smeny“ do 
hotela a tak sme sa s ostatnými z hotela stretali náhodne 
len občas. V strede pobytu v hoteli pripravili spoločnú 
opekačku rýb s ochutnávkou ich vín, na ktorej sa mohli 
stretnúť všetci ubytovaní. Z našej gurmánskej seansy ma 
náhle vyrušil hlasný smiech a vrava v čestine od vedľajšieho 
stolu. Pozerám a červenolíci pán, ktorému spod slameňáka 
trčia prešedivelé vlasy mi je nejaký povedomý. Trochu ma 
zmätie jeho plešina, keď si zloží klobúk. On si ma nevšíma, 
až keď asi zacíti moje dlhšie bádanie a trochu spozornie. 
Inak nič. Premýšľam, kde som toho chlapa videl. Aj ten 
piskľavý hlas mi je povedomý. Mám to. Jeho francúzske „r“ 
ho prezradilo. Tonda Sýkora, z nášho oddelenia leteckých 
mechanikov na vojne. Bol mojím polomazákom, keďže 
rukoval o pol roka predo mnou. Nedalo mi, oslovil som ho a 
po otázke, či neslúžil u letectva v Hradci Královom, sme sa 
už obaja spamätávali z obrovského prekvapenia. Do konca 
pobytu sme mali o čom rozprávať a bol to naozaj príjemný 
zostatok dovolenky. Spojila nás dokonalá náhoda, o ktorej 
sa nám ani nesnívalo. Lepšie by to nezvládla ani televízna 
Pošta pre teba.  dovolenkár Juraj 

S Japoncami v pivnici
Podľa času dovolenky môjho manžela by sa mohli 

riadiť meteorológovia či poľnohospodári. Nech ju má 
v akomkoľvek letnom mesiaci, vždy nám prší. Aby sme 
zmiatli niekoho tam hore, počasie, vybrali sme sa na 
potulky po Slovensku aj s kamarátkou Zdenkou.  Z domu 
sme vyrazili za horúceho slnečného počasia. Len čo sme 
však zašli za hranice nášho regiónu, začali sa nad nami 
sťahovať tmavé mračná. A už to tu bolo. Cestou na Oravu 
nás sprevádzal vetrisko a silný dážď. Až v podvečer, nad 
Zubercom, kde sme sa ubytovali, zažiarila modrá obloha a 
slnko. Žeby sa predsa len pretrhla niť mokrých dovoleniek? 
Aj ráno naznačovalo, že bude krásny slnečný deň. Dážd-
niky sme nechali na izbe. Zdenka sa nevedela vynadívať 
na tú krásu v skanzene oravskej dedinky. A my s manželom 
sme si hoveli, ako dobre, že sme ju so sebou zobrali – už 
aj kvôli počasiu. Idylka netrvala dlho. Strhol sa vietor a 
nad hlavami sa rozburácali ťažké mraky. Taká prietrž, 
aká v zlomku sekundy prišla, sme ešte nezažili. Pridali 
sme sa k ostatným návštevníkom a skryli sa v jednom z 
hanbitov. V momente sa uličky medzi domčekmi premenili 
na divú riavu. Pohotoví predajcovia vytiahli nový tovar 
– pršiplášte. Navliekli sme na seba igelity a pokračovali v 
prehliadke. Zdenka, v bielych balerínkach a ešte suchých 
teplákoch chcela nazrieť do pivnice jedného z domčekov. 
Nevadilo jej, že bola plná vody. Akurát vyčnievali dva, 
tri schody. Jeden schod, druhý a čľup! Zrazu bola takmer 
do pol pása vo vode. Šmýkalo sa jej, tak som jej podala 
ruku. Zákon schválnosti, stiahla ma so sebou a už sme boli 
obe namočené až po uši. Záchvat smiechu nám nedovolil 
udržať rovnováhu a vyliezť z pasce. Manžel, čoby správny 
chlap, zišiel ku nám a snažil sa nás dostať von. O chvíľu sa 
už aj on spolu s nami kúpal v útrobách pivnice. Rehotajúc 
sa sme sa tam všetci traja čľapotali, navzájom sa šplie-
chali… Asi to vyzeralo, že si to celé užívame. Lebo sa ku 
nám pridala skupinka Japoncov. V pršiplášťoch naskákali 
do pivnice, do vody a ako ináč, fotili sa zo všetkých strán. 
Možno sme vymysleli novú atrakciu. Musíme tam v lete 
znovu zájsť, a uvidíme.  atraktívna Maruš

Prekvapenie v obilí
Stalo sa to minulý rok. Letný hic nás vyhnal k vode... 

mňa a môjho vtedy trinásťročného syna. Cieľ bol jasný  - 
priehrada. Po poli sa preháňali kombajny... ach, aká krása, 
opäť žatva... chlebobranie... nadchýnalo sa moje roman-
tické JA.  ,,Ideme skratkou, po poľnej ceste, budeme tam 
skôr.“ ,,Mami, sú tam tie kombajny a idú smerom k nám...
asi nestihneme prejsť...“ zamudroval syn. ,,Stihneme.“ 
Matika, fyzika a odhad – to sú moje slabé stránky. Kom-
bajnista – humorista zastavil takmer pri našich nohách. 
Kýval na nás... usmieval sa... vedel prečo. Kúdol prachu na 
nás dopadol ako práškový cukor na horúci koláč. Nevadí... 
ideme k vode... umyjeme sa. Ale je to leto krásne a čarovné 
– ozvalo sa znovu to moje druhé JA. Cieľ je blízko... už 
vidíme hrádzu. Odrazu sa z porastu repky olejnej vynorila 
akási hlava. ,,Pozri , Samko, tam je asi kôň...“ zdalo sa mi 
to také romantické - stretnúť teraz koňa... tam, v tom poli.  
,,Nie mami, to nie je kôň, to je diviak!“ Uvedomila som si 
vážnosť situácie... diviak vyplašený hukotom kombajnov 
mohol byť fakt nebezpečný... bol úplne blízko a my sme 
tam boli s ním sami... Bežali sme naspäť smerom ku kúpa-
lisku. Vystrašení, zaprášení, zmordovaní od slnka sme 
zvažovali návrat domov. Napokon sme sa predsa len roz-
hodli ísť k vode, ale už po normálnej ceste. Ležali sme na 
deke... v hlavách nám bežal fi lm so zvieracím motívom...
moje romantické JA čušalo. ,,Mami, keď prídeme domov, 
vygúglim a ukážem  ti koňa...“ romantička Zuzana
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Blažej Belák ponúka fiktívne a napoly faktografické príbehy

 Kde hľadáte témy? 
Témy čer pám z 

literárneho prieskumu,  z 
rozprávania a  námetov mne 
blízkych ľudí. Je medzi nimi 

napríklad historik PhDr. 
Milan Šišmiš, hornonaštický  
rodák, alebo už umrelý 
Ludovít Kyselica, bývalý sta-
rosta Svinnej,  starší občania 

z Motešíc,  Petrovej Lehoty, 
Bánoviec, Nedašoviec, Miez-
goviec...   Hlavným zdrojom 
námetov je však osobné 
poznanie ľudí a chotárov, 
pomáha mi aj Štátny archív 
v Topoľčanoch, ale aj archív 
v zápisníkoch a v hlave.
 Nakoľko sú príbehy 
fi ktívne?

Každý príbeh je napoly 
fiktívny, napoly faktogra-
fi cký, pokiaľ ide o udalosti a 
postavy. Úplne faktografi cké 
je však miestne, zemepisné, 
vodopisné a horopisné pro-
stredie. Hory a hranice cho-
tárov sa zatiaľ, chvalabohu, 
pohli len málo. Najväčšiu 
škodu na krajine spôsobila 
bezhlavá civilizácia, zničila 
nám nenávratne jazerá, 
jazierka, vrchovištia. Zde-
formovala  urbárne a archi-

tektonicky každú dedinu, 
každý laz. Patrím k poslednej 
generácii, ktorá videla a 
zažila  tisícročné dediny a 
chotáre na Bebrave. Preto 

pokladám svoju knihu aj za 
akýsi záchranný výskum a 
dokumentáciu  krajiny, ktorú 
už nikto z detí a vnukov v jej 
pôvodnom tvare a význame 
neuvidí.
 A prečo práve Bebrava?

Lebo je, presnejšie bola, 
najkrajšia a zároveň najmenej 
vo svojej kráse, reči a nárečí, 
rozmanitom okolí, vŕškoch 
a dolinách, osudmi našich 
rodičov a prarodičov  opísaná 
a preskúmaná. To všetko 
bolo na jej brehoch neopako-
vateľné,  krásne, užitočné a 
ľudské.  Zrazu sa nám rúcajú 
celé stáročia hodnôt, aké sa tu 
zrodili, vyvíjali  a už nebudú.
 Viaže vás aj niečo kon-
krétne k mestu Bánovce?

Do Bánoviec chodieval 
môj dedko Štefan na výročné 
jarmoky ešte aj po vojne 
pešo štrnásť kilometrov s 
kravičkou (Jahodou alebo 
Malinou, niekedy s Lysaňou)  
a vracal sa  odtiaľ šťastný. Nie 
preto, že by bol dačo utŕžil, 
ale preto, že v Bánovciach 
na výročnom jarmoku bol! 
Byť – teda žiť! Na rozdiel 
od mať alebo získať. To je 
hodnota, ktorú nové indus-
triálne a postindustriálne  
generácie zdeformované  
médiami a ako poslušné stáda 
vedené do ničoty  na  reťazi  
obchodných reťazcov,  už 
nebudú poznať. Okrem toho 
som do Bánoviec, čiže „do 
Bánec“, ako sa vtedy pekne 
a úsporne hovorievalo,  štyri 
roky chodil  autobusom  (keď 
bolo natrieskané, niekedy 
aj  v pripojenej vlečke)   do 
Jedenásťročnej strednej 
školy a tam som aj šťastne 
maturoval.
 Za rozhovor poďakovala
  Alena Borszéková

B lažej Belák je rodákom z Dolných 
Motešíc (1938). Ako on hovorí, tam, 

„kde bolo až do roku 1970 najkrajšie 
jazero na svete, prostred dediny, 
pod skalou, v lete studené, v zime sa 
vyparovalo…  Desať kilometrov od nás 
boli dve krásne jazierka v Slatine… 
takisto ich zhltol vodovod, ktorý sa dal  
pri troške dôvtipu spraviť aj inak, bez 
zničenia konfigurácie krajiny, ktorá 
sa utvárala milión rokov...“  Tento 
originálny človek potešil našincov už 
viacerými vydaniami povestí z nášho kraja, 
z povodia Bebravy. A tak sme sa chceli 
o ňom dozvedieť trochu viac v krátkom 
rozhovore.

Hornoozorovskí 
viceišpáni a tekvičkári

Z novej knihy Blažeja Beláka Slovenské povesti – 
z  povodia Bebravy sme pre našich čitateľov na lenivé 
letné večery vybrali úryvok z povesti o Viceišpánoch 
a tekvičkároch v Horných Ozorovciach: 

Slávny to bol rod a  aj ostane – rod Otlíkovcov 
v Ozorovciach. Vychoval našej krajine nejedného sme-
lého bojovníka a  nejedného spravodlivého viceišpána. 
Len si všimnime otlíkovský erb na kamennej tabuli 
nad hlavnou bránou v  ozorovskom kaštieli! Vidíte tu 
ruku, čo sa oháňa na nepriateľa? To sú tam vyobrazený 
starý pradedko Oltík, čo prvého Turka po pažiti niže 
Ozoroviec najprv vidlami, potom mečom naháňali, keď 
k nám nečakane pohan prišiel a zbrojnou rukou siahol 
na naše majetky: Na čiernom koni sedí Tuhaj-beg, šabľu 
zakrivenú ako zlostný papagáj zobáčisko a chcel by ňou 
prepichnúť nášho pradedka do srdca. Oproti nemu na 
bielom koni sedí pradedko, a  oháňa sa na Turka, ale 
len tak, ako sa vy oháňate na muchy, keď vám lietajú 
okolo uší. Heš, paskuda, heš, ovad! A fakticky sa pritom 
nebojíte, lebo bojujete za spravodlivú vec, za staré 
Uhorsko, ktoré bolo od Dunaja až po Tatry celkom naše 
– slovenské – a od Dunaja až dole po more napoly srbské, 
napoly chorvátske. Len sem-tam dajaký Maďar, aj to náš 
človek z Liptova. A všetci sme vtedy ešte vedeli dobre  po 
latinsky, aj sme sa po latinsky podpisovali.

Pekný je to erb, pekné sú na ňom vyryté postavy 
dvoch jazdcov proti sebe. Jeden má našu, uhorskú 
zástavu, ešte na nej poznať pekné zelené pásiky aj biely 
dvojkríž na červenom pozadí, druhý má zas tureckú 
zástavu s polmesiacom, zapichnutú v strmeni pri čižme, 
aby mal Turek voľnú ruku a mohol ľahko zaťať nášmu 
pradedkovi do hlavy. Ej, veruže nezaťal! Ani už nezatne. 
Naši zvíťazili a najstarší strýko z rodu Otlíkovcov dostal 
od kráľa toľko zeme okolo Ozoroviec a Trenčína, koľko 
chcel a  koľko vládal za jeden deň s  koňmi oborať. Na 
prostriedku toho oboraného poľa, pod kopčekom, ako sa 
ide do Dežeríc, si Otlíkovci postavili pekný kaštieľ a nad 
bránu zavesili kamennú tabuľu s erbom... Ten erb tam 
nad bránou visí dobrých päťsto rokov a  svedčí o  tom, 
že „prastará šľachta trenčianska“, ako Otlíkovcov volali 
uhorskí kronikári, cedili krv aj za nás, za sedliakov, kým 
sme my doma na peci sedeli a sušené štiepky vypadanými 
zubmi prežúvali...  

Nové knihy - beletria v Mestskej knižnici Ľúdovíta Štúra
Michels, Eliz - Divoký dedič 
Vzrušujúci ľúbostný príbeh z regent-

ského Anglicka. Lady Roselyn Greyová 
sa už nevie dočkať vysnívaného sobáša 
s dokonalým džentlmenom Trevorom 
Moorom, lordom Aytonom. Všetky jej 
plány sa však zrútia v jedinom okamihu, 
keď sa jej nastávajúci stane obeťou strašnej 
nehody. Ethan Moore, druhorodený syn 
a profesionálny boxer, je členom zvlášt-
neho pánskeho klubu s názvom Spolok 
náhradných dedičov, a hoci Roselyn od 
detstva miluje, so svojím osudom je zmie-
rený. Po nečakanom bratovom skone však 
zdedí šľachtický titul a proti svojej vôli sa 
ocitne v centre záujmu vyššej spoločnosti. 
Roselyn ho podozrieva, že by mohol 
byť zapletený do Trevorovej smrti, a tak 
Ethanovi neostáva nič iné, iba s pomocou 
svojich druhov zo Spolku vypátrať bra-
tovho skutočného vraha a zároveň získať 
srdce dámy, o ktorej sníva celé roky.

King, Stephen - Doktor spánok 
Danny Torrance, chlapec, ktorý len o 

vlások unikol smrti z rúk vlastného otca 
v hoteli Pekná vyhliadka, sa stal mužom. 
Traumy z detstva ho však mátajú ďalej. Trpí 
aj pre svoje vlastné nadprirodzené schop-
nosti – žiarenie, ktoré dostal do vienka a 
umožňuje mu vidieť aj to, čo by malo zostať 
skryté. Dan Torrance je alkoholik. Sklony 
k pitiu zdedil po otcovi, ale pravda je aj to, 
že alkohol tlmí žiarenie, chráni ho pred 
prízrakmi, čo ho oberajú o zdravý rozum.

Steel, Danielle - Dražba
Vyblednuté fotografi e pôvabného páru 

z povojnovej Európy. Staré listy, ktorých 
obsah hovorí o tragických stratách. Roz-
právková zbierka skvostných šperkov. To je 
obsah dlhé roky opustenej bezpečnostnej 
schránky v newyorskej banke. K tomuto 
bohatstvu sa napriek výzvam v tlači nikto 
nehlási. No ak nebudú dedičia, šperky pôjdu 

do dražby. Kto bola žena, ktorá po sebe 
zanechala také bohatstvo, ale žiadny závet?

Foley, Gaelen - Hriešna túžba
Georgiana Knightová je nekonvenčná 

mladá dáma, ktorá celý svoj doterajší život 
prežila v ďalekej Indii. Je pevne rozhodnutá 
vydať sa iba za muža, ktorý ju bude pokladať 
za rovnocennú. Všetko sa však zmení, keď 
sa za búrlivých okolností zoznámi s dip-
lomatom Ianom Prescottom, markízom z 
Griffi  thu, ktorý prišiel do Indie s dôležitým 
poslaním zabrániť vojne.

Booker, Simon - Komu možno veriť
Morgan Vinová snívala o kariére veľkej 

novinárky, ale osud chcel inak. Na vysokej 
škole otehotnela a vychovala dcéru Lissu, ale 
manželstvo skrachovalo. Namiesto veľkej 
žurnalistiky sa teraz živí upratovaním 
domov zbohatlíkov a žije sama v plážovom 
bungalove. Osemnásťročná Lissa si lepšie 
rozumie s otcom a jeho extravagantnou 

partnerkou. Matku navštívi práve v čase, 
keď verejnosť ostro sleduje odvolací proces 
s Dannym Kilcannonom, matkinou detskou 
láskou. Usvedčili ho z vraždy jeho nevlastnej 
štrnásťročnej dcéry, čo Morgan považuje za 
justičný omyl a obetavo sa angažuje za jeho 
prepustenie. Súd napokon Dannyho oslo-
bodí. Morgan potajomky dúfa v obnovenie 
starého romantického vzťahu a aj Lissa 
príťažlivému Dannymu začína dôverovať. 
Lenže o niekoľko dní krásne dievča bez 
stopy zmizne. Kto a najmä prečo má záujem 
na ututlaní zločinu? Majú spomienky z 
detstva aj po rokoch význam? Komu možno 
veriť? Boj o čas a dôveru sa začína.

Ondriová, Ivana - Kto skrotí Kláru
Rebelka Klára túži po jedinom: navždy 

odísť z nenávideného statku a od despotic-
kého otca, ktorý riadi životy iných tvrdou a 
nekompromisnou rukou. Klárin otec vyhral 
celý majetok v pokri a teraz sa tvári ako 
veľký statkár. A práve to Kláru najviac škrie!

Regulácia Bebravy   Foto: FB Retro Bánovce



17. júla 2017 Číslo 28-29 inzercia10

F2=1/2 strany
255 x 166 mm

120 €

F1=1/1 strany
255 x 335 mm

220 €

80 €
F3=1/4 strany
126 x 166 mm 

F5=1/18 strany
83 x 53 mm

20 €

F4=1/8 strany
126 x 81,5 mm 

44 €

F6
255 x 70 mm 

80 €

Najlacnejšia reklama v regióne
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Tábor KST 
pri Slovenskom raji

Klub slovenských turistov Bánovce nad Bebravou 
tradične organizuje letný detský tábor, tentokrát 
v  termíne od 29. júla do 5. augusta v  rekreačnom 
zariadení Stará voda vo Švedlári pri Slovenskom raji. 
Plánované sú výlety do Zejmarskej rokliny, do Ochtin-
skej aragonitovej jaskyne, a na celý deň do metropoly 
východu Košice - ZOO, zlatý poklad východu, návšteva 
rozhľadne nad mestom Košice. Cestou domov z tábora 
sa plánuje návšteva pamiatky UNESCO - Vlkolínca. 
Cena tábora 165 eur. Viac informácií na www.kstba-
novce.sk.

Letné recepty od Lucie Súkeníkovej

Paradajková polievka 
s bazalkou

Potrebujeme: asi 10 
veľkým paradajok zbave-
ných tvrdej stonkovej časti, 
2 mrkvy, hrsť bazalky, soľ 
(asi ½ lyžičky), korenie. 

Postup: Do hrnca vlo-
žíme rozštvrtené paradajky 
zbavené tvrdých častí, na 
kolieska nakrájanú očistenú 
mrkvu, dolejeme vodu 
podľa potreby, posolíme, 
okoreníme,  pr idá me 
bazalku a varíme, kým nie 

je mrkva mäkká. Potom 
polievku rozmixujeme 
ponorným mixérom, pri-
dáme ešte čerstvú bazalku a 
dochutíme soľou a korením.  

Polievka je bezlepková, 
bezlaktózová, bezmliečna a 
vegánska. Na posypanie si 
každý zvolí podľa seba syr – 
napr. koziu goudu, prípadne 
Grana Padano, či vegánsky 
syr, prípadne semienka.

Cuketové lečo
s bylinkami

Potrebujeme: 1 cibuľu, 
plátok slaninky, 4 – 5 
paprík, 1 cuketu (ja som 
použila žltú, pokojne dajte 
zelenú), 4 – 5 paradajok, 3 
vajíčka, soľ, korenie, bylinky 
podľa chuti.

Postup:  Sla nin ku 
nakrájame na menšie 
kúsky a dáme ju na suchú 
panvicu škvariť. Ak máme 
viac mäsovú slaninku, 
kvapneme aj nejaký ten 
tuk naviac, aby nezhorela. 
Potom pridáme nadrobno 
nasekanú cibuľu a ope-
káme do zlatista. Zatiaľ 
si pripravíme papriky – 
odstránime jadrovníky a 
papriky nakrájame na tenké 

prúžky. Potom ich pridáme 
k cibuľke a restujeme. 
Nakrájame si aj cuketu a 
to tak, že ju rozrežeme na 
polovicu, vydlabeme veľké 
jadierka a nakrájame na 
pásiky. Pridáme ju k pap-
rike. Paradajky narežeme 
do kríža, dáme do misky 
a obaríme ich horúcou 
vodou, stiahneme zo šupky, 
nakrájame na menšie kúsky 
a prihodíme ich k cukete. 
Posolíme, okoreníme, pri-
dáme bylinky, prikryjeme a 
necháme dusiť asi 7 minút. 
Zatiaľ rozšľaháme vajíčka a 
prilejeme ich do podusenej 

zeleninky. Zamiešame, 
prípadne ešte dochutíme a 
počkáme, kým sa vajíčka 
uvaria. Podávame najlepšie 
s chlebíkom alebo s čer-
stvým pečivom.

Slivkové gule
s makom

Ďalší letný recept, veď 
čo čakať od foodblogera  v 
lete, všakže... Tentokrát sú 
to slivkové gule alebo kned-
líčky s ovocím, podľa toho, 
na aký názov ste zvyknutí. 
U nás sú to gule a hotovo 
Ale nie sú to obyčajné gule, 
sú z tvarohového cesta, 
ktoré sa objavilo aj v knihe 
Moje skvelé jedlo vo verzii 

naplnené s jahodami a 
rebarborou . To znamená, že 
toto cesto má v kombinácii 
s ovocím široké využitie. 
Okrem toho by sa dala 
táto dobrota zaradiť aj do 
kategórie predvýplatových 
jedál...

Potrebujeme: 250 g 
hrudkovitého tučného 
tvarohu, 35 g rozpusteného 
masla, 1 vajce, 70 g špal-
dovej krupice, štipku soli, 
slivky, na posýpku: mletý 
mak (najlepšie čerstvo doma 
pomletý), javorový sirup, 
štipka škorice, rozpustené 
maslo

Postup: Tvaroh dáme do 
misky a roztlačíme ho vid-

ličkou. Pridáme celé vajce, 
štipku soli a rozpustené 
maslo. Pomaly začneme pri-
sypávať krupicu. Vytvoríme 
cesto, z ktorého môžeme 
hneď začať tvoriť guľky 
alebo ním obaľovať ovocie. 
Na dlaň naberieme trochu 
cesta a vytvarujeme placku, 
do ktorej zabalíme slivku. 
Vytvarujeme guľku. Guľky 
dáme na chvíľku do chlad-
ničky (zatiaľ si môžeme 
zomlieť mak), potom 
ich vyberieme a opatrne 
vkladáme do vrelej vody. 
Keď vyplávajú na povrch, 
sú hotové. Trvá to rôzne, 
záleží od veľkostí guľôčok, 
či hrúbky cesta. Mojim  to 
trvalo asi 7 minút. Kým sa 
varia,  rozpustíme si maslo a 
pripravíme posýpku – mak 
zmiešame so škoricou. Keď 
sú guľky uvarené, vyberieme 
ich do misky, na ktorej dno 
sme dali kúsok stuhnutého 
masla, vplyvom teplých 
guliek sa rozpustí. Keď 
máme v miske všetky guľky, 
posypeme ich makovo 
škoricovou posýpkou, 
pokvapkáme rozpusteným 
maslom a javorovým 
sirupom. Ozdobíme podľa 
chuti a podávame. 

 Mňam!  

L uciu Súkeníkovú, rodáčku z Bánoviec 
nad Bebravou sme na stránkach našich 

novín predstavovali viackrát. Naposledy 
sme sa s touto mladou ambicióznou 
kuchárkou a blogerkou  mohli stretnúť 
v Mesiaci knihy na besede v mestskej 
knižnici. Lucia vydala dve knihy a za 
posledné dva roky sa dostala na špičku 
blogerov v oblasti gastronómie. Pre 
čitateľov Bánovských novín vybrala Lucia 
na letné horúce dni tieto recepty...

recepty, voľný čas 11

SZZP pozýva na zájazdy aj do zahraničia
  Okresná rada  Slo-

venského zväzu zdravotne 
postihnutých pozýva 9. 
septembra n   Deň    SZZP  - 
športový   deň   do areálu 
pri Kulturnom   dome v 
Dolných   Ozorovciach. Pre 
svojich členov rada orga-
nizuje aj týždňové pobyty 
v troch októbrových turnu-

soch  v kúpeľoch Turčianske 
Teplice a  Rajecké Teplice. 
Bližšie  informácie  môžete 
získať v sídle OR   SZZP na 
Školskej ulici č.  1621   
alebo  na č.t. 7607149. Zák-
ladná organizácia  SZZP č. 1. 
organizuje v októbri zájazd 
do Nového Targu  a  v  ter-
míne od 30. septembra do 1. 

októbra výlet do rakúskeho 
Miniaun dus. Bližšie infor-
mácie na č.t. 0907 493081,   
0908 414  414. Základná 
organizácia SZZP   č. 
3  organizuje od septembra 
do decembra zájazdy  na   
kultúrne  podujatia    podľa  
ponuky. V  prípade  
záujmu  o zájazd  na kúpa-

lisko do  Diakoviec   alebo 
na  Mikulášsky   jarmok 
do Valašských   Kloboukov 
volajte na č.t. 0904 487 991. 
ZO  SZZP  č.  4   organizuje 
zájazd do vianočnej  Viedne 
už    25. novembra. Viac 
informácií aj o  ďalších 
akciách na č.t. 0905 826 204. 

 (zo szzp)

Máš záujem spoznávať súhvezdia letnej hviezdnej 
oblohy, pokochať sa pohľadom na planétu Jupiter a jeho 
štyri najväčšie mesiace? Neváhaj, prihlás sa na Letné 
astronomické badanie, ktoré v dňoch 14. až 19.  augusta 
2017 organizuje Hvezdáreň v Partizánskom. Okrem 
zaujímavých prezentácií ťa čaká veľa zábavy a  súťaží. 
Viac informácii na č.tel. 038/7497108, e –mail: hvezdap@
hvezdaren.sk, www.hvezdaren.sk
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Jubilejný X. Memoriál Viliama Peťovského v hasičskom športe detí i dospelých

Muži z Dolných Ozoroviec obhájili prvenstvo

Protipovodňové taktické cvičenie na vodnej nádrži Prusy

Profesionálni a dobrovoľní hasiči spoločne

Pozor na požiare počas žatevných prác

Dolné Ozorovce sa v 
sobotu 8. júla stali dejiskom 
jubilejného 10. ročníka 
Memoriálu Viliama Peťov-
ského. Pamiatku na zaslú-
žilého člena Dobrovoľnej 
požiarnej ochrany si prišlo 
uctiť päťsto dobrovoľných 
hasičov a hasičiek.  

O zahájenie sa postarala 
predsedníčka miestneho 
občianskeho výboru Mária 
Peťovská a viceprimátor 
Peter Bulík, ktorý si pri 
príhovore na Viliama Peťov-
ského zaspomínal: ,,Väčšinu 
svojho života venoval dob-
rovoľnej hasičskej ochrane, 
čo je ušľachtilá záležitosť. 
Sme radi, že sa každý rok v 
hojnom počte zúčastňujete 

tohto memoriálu“.  Na podu-
jatí venovanom otcovi dvoch 
synov a dcéry sa všetky tímy 
snažili v čo najkratšom čase 
dokončiť vodný útok. Doo-
beda súťažili žiaci, poobede 
dospelí. Najlepší čas medzi 
päťčlennými dievčenskými 
tímami dosiahli dobrovoľné 
hasičky z Dvorca, v rovnakej 
chlapčenskej kategórii 
dominovali Zlatníky. Prvé 
miesto v osemčlenných 
družstvách získali chalani 
z Hornej Vsi a dievčatá zo 
Zlatník. Po súťaži Plameň, 
ktorá je určená žiakom do 15 
rokov, sa od 14. hodiny pred-
stavili dospelí. Tí súťažili 
v  troch kategóriách, v špor-
tovej, klasickej a  o  prestíž 

zabojovali aj štyri družstvá 
veteránov. Vďaka najrýchlej-
šiemu času spomedzi všet-
kých tímov zostal Putovný 
pohár Viliama Peťovského 
v Dolných Ozorovciach. 
Miestnemu DHZ sa za čas 
14,76  s podarilo obhájiť 
prvenstvo, čo sa nestáva 
často.  Ženy zo Šišova domi-
novali v športovej kategórii, 
v  klasickej obsadili prvé 
miesto hasičky z Poruby. 
Darilo sa nielen dievčatám, 
no aj mužom z Poruby. Tí 
si zopakovali prvé miesto 
v klasickej kategórii spred 
roka. Prehľad výsledkov 
končíme konštatovaním, že 
medzi veteránmi dosiahli 
najrýchlejší čas Rybany.   (aj) 

K práci hasičov patrí 
aj zachraňovanie topiacich 
sa z vody, presuny po vode, 
zachytávanie a  odstra-
ňovanie ropných škvŕn n 
vodnej hladine, či práca s 
protipovodňovými barié-
rami. Presne tieto námetové 
situácie si profesionálni aj 
dobrovoľní hasiči z okresu 
Bánovce nad Bebravou v 
praxi vyskúšali 10. júla na 
vodnej nádrži Prusy.  

Predstavte si situáciu. 
Zrazili sa dva člny, na 
mieste sú dvaja ranení, 
jeden leží v člne, druhý 
je vo vode.  Hasiči si túto 

situáciu nielen teoreticky 
predstavili, no aj nacvičili. 
Topiaceho si pritiahli 
k  brehu za pomoci plavca 
- hasiča, ktorého kolegovia 
ťahali lanom na breh. 
Samozrejme sa nezabudlo 
ani na zraneného v  člne, 
ktorého motorovým člnom 
prepravili na breh, kde 

mu bola poskytnutá prvá 
pomoc.  Išlo aj o súčinnosť 
medzi profesionálmi Hasič-
ského a záchranného zboru 
v Bánovciach nad Bebravou 
a dobrovoľnými hasičmi 
pri zachytávaní fiktívnej 
ropnej látky (na foto) a 
stavaní protipovodňových 
bariér. Zo strany hasičov 

nešlo o zábavu, takéto 
taktické cvičenia majú  pro-
fesionálni hasiči povinné. 
Okresné riaditeľstvo HaZZ 
v Bánovciach nad Bebavou 
má na tento rok napláno-
vané štyri taktické cvičenia 
a  toto bolo prvé z  nich. 
O desiatej hodine doobeda 
to na priehrade vyzeralo 

ako na prehliadke hasičskej 
techniky. Tri člny, šesť 
hasičských vozidiel a proti-
povodňový vozík. Tomu sa 
povie slušná výbava. Účasť 
z radov dobrovoľníkov však 
mohla byť vyššia, ak by sa 
termín cvičenia zvolil na 
víkend a nie na pondelok. 

 (vd), foto: OR HaZZ 

Horúce leto a  sucho 
prináša so sebou vysoké 
riziko požiarov... Oheň 
sa môže vznietiť aj počas 
žatevných prác, napríklad 
v  dôsledku technickej chyby 
alebo zlého  technického 
stavu zberovej techniky, 
ktorú je potrebné pravidelne 
kontrolovať, ale aj  pri iných 
činnostiach ľudí počas žatvy, 
ale aj po nej. Medzi zvlášť 
nebezpečné činnosti je 
spaľovanie slamy na radoch 
po zbere obilia priamo na 
poliach. V  susedstve sa totiž 

obyčajne nachádzajú druž-
stevné parcely, kde slama na 
radoch čaká na pozberanie 
a  stohovanie a  tak padne za 
obeť nechcenému požiaru. 
A  pritom vypaľovanie str-
niska a slamy na radoch je 
zakázané! 

Jednou z rizikových 
činností je aj fajčenie a 
nepochybne hra detí s ohňom. 
Pri svojich prázdninových 
dobrodružstvách deti často 
používajú oheň, alebo 
dokonca skúšajú fajčiť a pred 
nepovolanými zrakmi sa 

ukrývajú práve v stohoch 
slamy. Preschnuté a pre-
vzdušnené steblá slamy veľmi 
ľahko a rýchlo horia, naozaj 
stačí malá chvíľa nepozor-
nosti a následky môžu byť 
tragické. Vo všeobecnosti 
je potrebné mať na pamäti, 
že akákoľvek manipulácia 
s otvoreným ohňom v blíz-
kosti polí s obilím alebo 
slamou je nebezpečná a aj 
malý ohorok z cigarety môže 
zapríčiniť veľké škody.

 OR HaZZ

Muži z Dolných Ozoroviec pri príprave základne.  Foto: DHZ Dolné Ozorovce



17. júla 2017 Číslo 28-29šport 13
Rozhovor s Romanom Mikušiakom, riaditeľom pretekov automobilov do vrchu na Jankovom vŕšku

Tento rok očakávame približne sto jazdcov z celej Európy
 Byť riaditeľom takýchto 
pretekov si vyžaduje dlho-
ročné skúsenosti... Koľko 
máte „odslúžené“? 

Združenie technických 
a  športových činností 
Motorsport ako také 
vzniklo v  roku 1993 ako 
súčasť Záchranného sys-
tému Slovakia - stredisko 
Bánovce nad Bebravou, kde 
som pôsobil ako riaditeľ 
od roku 1995 až do zániku 
Záchranného systému na 
celom Slovensku. Zdru-
ženie a  Záchranný systém 
sa v  začiatkoch zaoberali 
hlavne zabezpečovaním 
pomoci motoristom pri 
dopravných nehodách 
a rôznych dopravných kolí-
ziách.  Predsedom zdru-
ženia som sa stal v  roku 
1995 a  trvá to až dodnes. 
V súčasnosti sa naše zdru-
ženie zaoberá výhradne 
organizovaním pretekov 
automobilov do vrchu a  to 
hlavne na Jankovom vŕšku 
– čo sa týka nášho regiónu, 
ale pomáhame s  organizá-
ciou pretekov automobilov 
do vrchu na Pezinskej 
Babe, Ožďanoch, Čiernom 
Balogu... Donedávna sme 
pomáhali zabezpečovať aj 
rýchlostné skúšky na rallye 
súťažiach. 
 Pôsobíte aj vo FIA - 
v Medzinárodnej automobi-
lovej federácii...

Na š e  z d r u ž en ie 
a  zároveň aj ja ako osoba 
sme členmi Slovenskej 
asociácie motoristického 
športu, ktorá je členom FIA. 
Zároveň som licencovaným 
športovým komisárom 
SAMŠ, z  čoho vyplýva, že 
môžem byť delegovaný na 
rôzne motoristické špor-
tové podujatia konané pod 
hlavičkou FIA na Slovensku 
aj v zahraničí. Túto licenciu 
som získal v roku 2013.
 Môžete nám prezradiť 
niečo z histórie pretekov na 
Jankovom vŕšku, ktoré sa 
začali organizovať od roku 
1993, ale pod iným názvom?

Novodobá história 
pretekov na Jankovom 
vŕšku začala v roku 1993, 
keď skupina nadšencov 
zo Záchranného Systému 
Slovakia – stredisko 
Bánovce nad Bebravou, 
zorganizovala tzv. Posledné 
tankovanie, čo je také neofi -
ciálne stretnutie pretekárov, 
členov tímov a ostatných 
nadšencov motoristického 
športu po sezóne. V ďalšej 
sezóne už išlo o plnohod-
notné preteky a historicky 
prvým víťazom novej éry 
sa stal Jozef Studenič na 
VW Golf GTI 16V s časom 
2:26:177. Pretekov sa vtedy 
zúčastnilo 26 jazdcov. V 

ďalších rokoch sa v záujme 
skvalitňovania a rozširo-
vania štartového poľa pri-
berali ďalšie majstrovstvá 
z okolitých krajín. V roku 
2003 a 2004 sa tu konali 
Majstrovstvá Slovenska,  
zároveň aj Majstrovstvá 
Českej republiky a od roku 
2003 sa tu pravidelne okrem 
roku 2008 konajú aj Maj-
strovstvá Poľska. V  roku 
2013 bol stanovený nový čas 
pre formulový a absolútny 
rekord. Absolútny ofi ciálny 
rekord trate stanovil vtedy 
Jaro Krajči s formulou Lola 
B02/50 s  časom 1:43.451 
min. Najnovší rekord ple-
chových áut stanovil v roku 
2015 Jozef Béreš jr. s autom 
Škoda Fábia WRC/S2000 na 
čas 1:51.290 min.
 Viac rokov podporuje 
tieto preteky aj mesto 
Bánovce nad Bebravou. 
Je to len fi nančná pomoc, 
alebo...?

Mesto Bánovce nad 
Bebravou nás podporuje 
v organizovaní medziná-
rodných automobilových 
pretekov do vrchu a 
to nielen f inančnou 
pomocou, ale i  technickou 
a  propagačnou podporou. 
Samozrejme podporujú 

nás aj Mestské kultúrne 
stredisko, Bánovská tele-
vízia, Bánovské noviny a 
rádio WOW. Veľká vďaka 
za dlhoročnú podporu 
a  pomoc pri organizo-
vaní pretekov patrí obci 
U hrovec .  Nesmieme 
zabudnúť ani na všetkých 
ostatných partnerov našich 
pretekov, bez ktorých by 
nebolo možné zorgani-
zovať toto medzinárodné 
športové podujatie, ktoré 
vo veľkej miere zviditeľňuje 
náš región a zároveň, keďže 
je to medzinárodné podu-
jatie, aj celé Slovensko.
 O dva týždne sú preteky, 
čo by ste našim čitateľom 
a potenciálnym divákom 
a účastníkom pretekov 
odporúčali resp. na čo 
upozornili?

Srdečne pozývame 
všetkých nadšencov a 
priaznivcov motoristického 
športu na naše športové 
podujatie, kde tento rok 
očakávame približne sto 
jazdcov z  celej Európy. 
Odporúčame divákom 
prísť včas, aby si v pohode 
vybrali to najlepšie a 
zároveň bezpečné miesto 
na sledovanie pretekov. V 
tomto im ochotne poradia 

naši členovia usporiada-
teľskej služby alebo traťoví 
komisári. Zároveň odporú-
čame prísť vhodne oblečení 
a obutí, nakoľko sa preteky 
konajú na trati, ktorá je 
zasadená do horského 
prostredia. S tým súvisí aj 
potenciálne riziko uštip-
nutia hmyzom, takže je to 
na zvážení divákov, ktorí 
majú alergické reakcie na 

takéto uštipnutie. Ak by aj 
bol problém, tak je na prete-
koch prítomná Záchranná 
zdravotná služba, ktorá 
ošetrí prípadné zdravotné 
komplikácie alebo úraz. 
Divákov žiadame, aby kvôli 
bezpečnosti dodržiavali 
pokyny traťových komi-
sárov a usporiadateľov, 
mysleli na svoje bezpečie 
a aj bezpečie ostatných, 

dohliadali na deti za 
každých okolností, nestáli 
príliš blízko trate, nevo-
dili na preteky zvieratá, 
nezakladali otvorený oheň 
a nepoužívali pyrotechniku 
a dymovnice. Dodržujte 
poriadok a čistotu v depe 
a okolí trate. Odhadzujte 
odpadky do pripravených 
nádob a vriec. 

 Alena Borszéková

V ýznamnou tradičnou  športovou  
udalosťou v našom regióne 

sú preteky automobilov do vrchu 
na Jankovom vŕšku. Toto podujatia 
celoeurópskeho významu podporuje  
dlhé roky mesto Bánovce nad Bebravou 
aj z toho dôvodu, že organizátorom 
pretekov je Združenie technických 
a športových činností so sídlom 
v Bánovciach a na jeho čele stojí 
Bánovčan Roman Mikušiak. Viac 
informácií nám prezradil v rozhovore. 

Roman Mikušiak a Norbert Rizek s ďakovnými listami 
od mesta Bánovce nad Bebravou.
 Foto: archív R.Mikušiaka
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CVČ bilancovalo športové podujatia 

Naše hádzanárky začnú WHIL v septembri proti českému šampiónovi  

Bánovce prichádzajú, Partizánske odchádza

Centrum voľného času 
v  Bánovciach a oddelenie 
telesnej výchovy a  športu, 
ktoré viedol Radoslav Kuš-
nier a  koordinoval Milan 
Kráľ, boli počas uplynulého 
školské roka 2016/2017 orga-
nizátormi športových súťaží 
základných a  stredných škôl 
v  rámci okresu, regiónu a  aj 
Trenčianskeho kraja. 

Pre žiakov základných 
škôl zorganizovali 23 okres-
ných kôl, 3 regionálne a jedno 
krajské kolo v  rôznych 
druhoch športu ako atletika, 
malý a veľký futbal, fl orbal, 
stolný tenis, basketbal, 
volejbal, gymnastika, vybí-
janá, hádzaná, bedminton. 

Pre stredné školy to bolo 6 
okresných, 3 regionálne a  4 
krajské kolá v  tých istých 
športoch ako u  základných 
škôl. Po sčítaní všetkých 
výsledkových listín okres-
ných kôl počas celého škol-
ského roka vzišlo u  žiakov 
a  žiačok ZŠ nasledovné cel-
kové poradie: medzi žiačkami 
dosahovali najlepšie výsledky 
dievčatá zo ZŠ Partizánska, 
medzi žiakmi to boli chlapci 
zo ZŠ Komenského, pri 
stredných školách viedli 
chlapci zo SOŠS a  dievčatá 
z  Gymnázia J. Jesenského. 
Zo všetkých výsledkov a 
výkonov, ktoré dosiahli 
žiačky a  žiaci počas celého 

roka, vyzdvihli organizátori 
z  CVČ Denisa Machara 
zo Základnej  Slatina nad 
Bebravou, ktorý obsadil 2. 
miesto na Majstrovstvách 
Slovenska v cezpoľnom behu. 
Družstvo žiačok stolného 
tenisu zo ZŠ Partizánska 
obsadilo na Majstrovstvách 
Slovenska v  tomto športe 
pekné 7. miesto a René Ševčík 
zo ZŠ Šišov, ktorý vyhral na 
krajskom kole v atletike 
beh na 60 m a  postúpil do 
celoslovenského finále. Čo 
sa týka stredných škôl, tak 
tu najlepší výsledok dosiahli 
gymnazistky, ktoré obsadili 
v krajskom kole v  hádzanej 
pekné 2. miesto. 

Vďaka patrí všetkým 
riaditeľom zák ladných 
a  stredných škôl v našom 
okrese - ZŠ Duklianska, ZŠ 
Školská, ZŠ Partizánska, ZŠ 
Gorazdova, ZŠ Komenského, 
ZŠ Slatina, ZŠ Zlatníky, 
ZŠ Šišov, ZŠ Rybany, ZŠ 
Uhrovec, Gymnázium J. 
Jesenského a  SOŠS - za 
spoluprácu a  ústretovosť 
pri organizovaní všetkých 
športových súťaží, či už pri 
poskytovaní ich priestorov, 
ale aj pri uvoľňovaní žiakov 
na jednotlivé súťaže a nako-
niec aj všetkým žiakom 
a  žiačkam za športové 
výkony počas celého škol-
ského roka.    (aj,mk)

V spoločnej slovensko-
-českej súťaži v hádzanej 
žien (WHIL) sa v sezóne 
2017/2018 takisto ako v 
predchádzajúcej predstaví 
nepárny počet 13 tímov. 
Zmena v počte účastníkov 
nastala v oboch krajinách. 
Na českej strane pribudol 
nováčik HK Hodonín, na 
slovenskej opustili súťaž HK 

Slávia Partizánske, ŠKP Bra-
tislava a na interligovú mapu 
sa vrátil HK Sokol RMK 
Bánovce nad Bebravou.

V 16. ročníku interligy 
bude účinkovať osem 
českých a päť slovenských 
klubov. Neúčasť Partizán-
skeho, ktorý sa prihlásil 
len do I. ligy žien, bola 
známa už dlhšie. Napokon v 

menoslove účastníkov chýba 
aj ŠKP Bratislava, ktorý v 
uplynulej edícii uzatváral 
poradie bez zisku bodu. 
V porovnaní s predchá-
dzajúcou edíciou sa počet 
zúčastnených družstiev 
nezmenil. Náš hádzanársky 
klub sa ako víťaz I. ligy žien 
2016/2017 vracia do WHIL 
po šiestich rokoch. Zatiaľ 

naposledy v nej účinkovali 
v ročníku 2010/2011, keď 
si ako nováčik vybojovali 
bronz.

Na aktíve k lubov 
WHIL v Brne vyžrebovali 
aj novú sezónu. V 1. kole 
interligy 2017/2018, ktoré 
je na programe v prvý sep-
tembrový víkend (2. - 3. 9. 
2017), sa úradujúci majstri 

oboch krajín stretnú s nová-
čikmi. Obhajca celkového 
prvenstva Iuventa Micha-
lovce privíta HK Hodonín, 
Bánovce budú hostiť českého 
šampióna DHK Baník Most. 
Slovenský vicemajster HK 
Slovan Duslo Šaľa zavíta do 
Písku. Susedský cezhraničný 
súboj uvidia diváci vo Veselí 
nad Moravou, kam poces-

tuje HK AS Trenčín. Repríza 
duelu o bronz z nedávneho 
národného play-off čaká 
DHK Zora Olomouc a DHC 
Sokol Poruba. Zostávajúcu 
dvojicu 1. kola tvorí druhá 
čisto česká konfrontácia na 
úvod súťaže DHC Slavia 
Praha - HC Zlín. Voľno má 
Bemaco Prešov.

 (aj, tasr)

V Bánovciach sa nič nedeje? Viac na www.nicsatunedeje.sk
Informačné centrum 

mladých Bánovce nad 
Bebravou vytvorilo on-line 
portál pre všetkých ľudí, ktorí 
hľadajú informácie o tom, čo 
sa v meste práve deje. Na web 
stránke www.nicsatunedeje.

sk môžete nájsť kompletné 
informácie o plánovaných 
kultúrnych, spoločenských 
alebo športových poduja-
tiach, filmoch, cvičeniach, 
turistike, workshopoch 
a ďalších udalostiach 

v Bánovciach. Ak niečo sami 
organizujete, môžete na web 
bezplatne uverejniť infor-
mácie o svojom podujatí. 
V  prípade záujmu o  pravi-
delné zasielanie najzaujíma-
vejších informácií o  nových 

podujatiach vo forme new-
slettra stačí vyplniť formulár. 
Veríme, že táto stránka pod-
porí informovanosť občanov 
o tom, čo sa v  meste deje a 
pomôže zvýšiť návštevnosť 
na všetkých podujatiach.  (jď) 

Letná výtvarná škola

Počas Letnej výtvarnej školy 
v  Centre voľného času v 
Bánovciach nad Bebravou od 
10. do 14. júla sa malí umelci 
venovali rôznym výtvarným 
technikám - maľovanie na 
sklo, výroba darčekových 
tašiek, práca s hlinou, práca 
s  fotografi ou, atď. Program 
školy bol pestrý aj  vďaka 
ostatným aktivitám, ktoré 

slúžili na oddych po tvo-
rivých   momentoch. Deti 
navštívili kino, galériu 
Bazovského v Trenčíne, báb-
kové divadlo Lienka z Bojníc 
prišlo prezentovať divadelné 
predstavenie Veselá roz-
právka. Veríme, že čas, ktorý 
sme tu strávili, sme využili 
užitočne.  
 Text a foto: Roman Jedinák
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Informačné centrum Bánovecka 
opäť rozširuje svoju ponuku tovarov a služieb

V Informačnom centre 
Združenia obcí Bánovecko 
na Námestí Ľudovíta Štúra 
si môžete zakúpiť rozličný 
a zaujímavý tovar súvisiaci 
s naším mestom, okolitými 
obcami či Slovenskom.

Tohtoročnou novinkou 
sú šúpolienky. Bábiky v tra-
dičnom odeve, znázorňujúce 
dedinské práce z čias našich 
starých materí, si získali 

veľkú obľúbenosť po celom 
Slovensku. Bývajú vždy 
oblečené v pestrofarebných 
šatách a zachytávajú naše 
tradičné ľudové remeslá. 
Pripomínajú nám históriu 
našej krajiny a  ľudia si 
ich radi vystavia vo svojej 
domácnosti, alebo darujú 
ako suvenír priateľom do 
zahraničia.  Šúpolienky sú 
vyrábané zo sušených kuku-
ričných listov - šúpolia. Slo-
vensko je jedinou krajinou, 
kde sa vyrábajú.  

Z  našej ponuky si 
určite vyberiete. Príďte sa 
presvedčiť! Otvorené máme 
vždy od pondelka do piatku 
v čase od 8.30 do 16.30 h. 
Tešíme sa na vašu návštevu!

Informačné centrum 
Bánovecko

Naj rajčina, zemiak a mrkva!
Zdravá a pekná 

zelenina by mala tvoriť 
väčšinu našej stravy. 
A takú si dopestujete len 
vo vlastnej záhradke. 
Vieme veľmi dobre, že 
Bánovčania sú vášniví 
záhradkári, preto by sme 
radi aj takouto formou 
zviditeľnili ich výsledky...

Iba si zopakujeme, že 
v minulom roku naj raj-
činu s najväčším počtom 
plodov 182 na 1 koreni 
dopestovala Mária Žit-
ňanová na Partizánskej 
ulici (na foto so zeleni-
novou kyticou), najväčšia 

cuketa s  váhou 6100 
g pochádzala tiež z  jej 
záhradky a  najťažší až 
1008 gramový zemiak sa 
urodil v záhrade v osade 
Vinohrady u  pani Anny 
Laššovej. 

Redakcia Bánov-
ských novín vyhlasuje aj 
pre rok 2017 Bánovskú 

záhradkársku ligu pre tri 
druhy zeleniny. V tomto 
roku sortiment zele-
niny trochu zmeníme. 
Budeme súťažiť o  naj-
väčšiu rajčinu, o najväčší 
zemiak (o  ktorý bol 
najväčší záujem, lebo je 
to náš druhý slovenský 
chlieb), a  o  najväčšiu, 
resp. najťažšiu mrkvu.

Vyzý vame preto 
záhradkárov, aby sa do 
redakcie Bánovských 
novín (na námestí 
v  sídle BTV) prišli 
pochváliť osobne alebo 
zavolali na 0948 602 422 
alebo zameilovali na 
noviny@kulturabn.sk! 
Zeleninu  odvážime  priamo 
v  redakcii. Každý 
týždeň alebo každý 
druhý, až do októbra, 
budeme zverejňovať 
troch najúspešnejších 
záhradkárov z  každej 
komodity. A  kto bude 
chcieť, aj jeho s  fotkou 
a  dopestovanou úrodou. 
Výsledky záhradkárskej 
ligy vyhlásime aj verejne 
na Bánovskom jesennom 
jarmoku. (Veríme, že 
Bánovská záhradkárska 
liga zaujme aj sponzorov.) 
Jedinou podmienkou je, 
že zelenina musí pochá-
dzať z  územia mesta 
Bánovce a  jeho prímest-
ských častí!  redakcia

Bánovská  
záhradkárska liga

INFORMAČNÉ CENTRUM 
PONÚKA SLUŽBY:

 KOPÍROVANIE A PREFOCOVANIE 
ADMINISTRATÍVNYCH 
DOKUMENTOV

Kreatívne kurzy a workshopy pre každého 
Kreatívne kurzy a 

workshopy pre každého, 
kto by si rád vyskúšal prácu 
s materiálmi ako je papier, 
pečiatky, pečiatkové podušky 
a kopec iného materiálu na 
tvorenie. Nemusíte mať ani 
také vlastnosti ako je krea-
tivita, zručnosť či tvorivosť. 
Napriek tomu ich počas 
workshopov v sebe objavíte. 
SCRAPBOOKING máme v 
malíčku, budete aj vy.

Scrapbooking pre 
začiatočníkov

Scrapbooking - kúzlo 
spojenia pečiatok s papierom 
a iným materiálom - desiatky 
spôsobov ich využitia. 
Vysvetlíme si hlavné pojmy 
a  techniky, ako sú scra-
pbooking a cardmaking. 

Ukážeme, ako sa používajú 
nielen pečiatky, farby, 
papiere, tupovače, ale aj 
rôzne pomôcky ako rezačka, 
raznice, šablóny, skalpel, 
pásky... Ale aj rôzne rozmery 
papierov na scrapbooking, 
druhy pečiatok... Všetko 
si vlastnoručne vyskúšate, 
aby ste získali zručnosť a 
mohli tak stavať na týchto 
základných informáciách 
pri ďalšom tvorení. Okrem 
týchto cenných informácií si 
aj niečo vyrobíte a odnesiete 
so sebou domov: Tento krea-
tívny kurz má pre vás prínos 
aj z pohľadu spoznania sa s 
materiálom a pomôckami 
„naživo“, v yskúšaním 
nových techník  a trikov, 
vidíte ako vyzerá materiál, 
ktorý ste doteraz videli iba 

na fotografi ách. Cena kurzu 
je 17 eur a  tejto cene je 
všetok materiál a pomôcky. 
Kurz bude v sobotu 22. júla 
2017 od 13.00 h do 15.00 h 
v MsKS.

Papierové kvietky
a pierká

Na kurze sa nau-
číte  vyrábať rôzne kvety z 
papiera, lístočky, pierko. 
Ukážeme si, ako si vyrobíte 
minimálne 6 rôznych 
druhov kvetov z papiera, 

vyskúšate si tvorenie aspoň 
troch druhov kvietkov 
tak, aby ste si doma vedeli 
kvietky vyrobiť do zásoby a 
ozdobiť svoj veniec alebo inú 
dekoráciu podľa aktuálnej 
témy, napríklad jarnej. 
Domov si odnesiete  rôzne 
druhy kvietkov, rozetku, 
pierko. Kurz je vhodný aj pre 
deti od 12 rokov. Tento krea-
tívny kurz má pre vás prínos 
aj z pohľadu spoznania sa s 
materiálom a pomôckami 
„naživo“, v yskúšaním 
nových techník a trikov, 
vidíte ako vyzerá materiál, 
ktorý ste doteraz videli iba na 
fotografi ách. Cena kurzu je 
tiež 17 eur a v cene je všetok 
materiál a pomôcky. Kurz 
bude v sobotu 22. júla od 
16.00 h do 18.00 h v MsKS.
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 Kúpim byt v BN, hotovosť. Tel. 0915 845 
925.
 Kúpim garáž v BN – na Starom ihrisku. 
Tel. 0948 514 546.
 Vezmem do prenájmu priestor pre fi rmu, 
min. 80 m2, prízemie, prístup autom, prí-
padne kúpim vhodný priestor, dom, len v 
BN-mesto. Tel. 0905 500 517
 Hľadá sa šikovná krajčírka s praxou na 
dlhodobú spoluprácu. Stroje výhodou, 
nie však podmienkou. Tel. 0904 875 871

 Kúpim ľudové kroje, plachty, obrusy a 
iné staré textílie. Tel. 0902 708 047.
 Oznamujeme vám, že detská neu-
rologická ambulancia, ktorú sme pre-
vádzkovali v Bánovciach nad Bebravou 
na Sládkovičovej ulici č.15, končí svoju 
činnosť dňom 20. júla 2017. Pacientov 
budeme vyšetrovať len na ambulancii v 
Trenčíne, Inovecká 9. Všetky podrobnosti 
vrátane mapy, budú napísané na našej 
stránke www. ambulancia.orisek.sk.

INZERCIA

22.7.2017

B i s k u p i c k á  
 J E D E N Á S T K A

P R O F I L
Tanečná zábava

Kategórie: 
Muži

Deti do 15 rokov a Ženy
Deti do 12 rokov

Hlavné ceny: 
400 eur
 Tablet

Horský bicykel 
štart o 14.00 hod.

registrácia od 12.00 hod.

Občerstvenie a bohatá tombola
 zabezpečené.

P R O F I L
Tanečná zábava
od 20.00 hod.

redakcia


